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A 2010 áprilisában megtartott ország-
gyûlési választások óta igen intenzív tör-
vényalkotás részese Sági István. Az októ-
beri önkormányzati választáson polgár-
mester-jelöltként is megmérette magát. 
Térségünk fideszes országgyûlési képvi-
selõjét elsõként a parlamenti ciklus leg-
fontosabb döntéseirõl, az országgyû-
lésben végzett munkájáról kérdeztem.

– A parlamenti választást követõen folyta-
tódott a kampány, egészen az önkormány-
zati választásokig. A dupla vállalás, hogy 
polgármester-jelöltként is szerepeltem, nem 
jelenthetett hátrányt a térség, a választási 
körzet településeinek, és a törvényhozásban 
sem voltak tekintettel a jelöltségünkre, min-
den egyes szavazáson jelen kellett lennünk.

Az új országgyûlés megalakulása óta 
rendkívül intenzív és erõteljes törvényal-
kotás zajlott, számos alaptörvényhez nyúl-
tunk hozzá. Sokakban felmerült, hogy sza-
bad-e ilyen ütemben és ennyi kontrollal 
hozzányúlni ezekhez a törvényekhez. Mi 
úgy gondoltuk, hogy nyolc év, az országot 
rendkívül rossz helyzetbe hozó kormányzást 
követõen, nincs idõ udvariaskodásra, ezeket 
a lépéseket a lehetõ leggyorsabban meg kell 
tenni, ami nem zárja ki a késõbbi korrigálási 
lehetõséget.

2010-ben minden idõk legtöbb törvény-
módosítására került sor: 43 új törvényt fo-
gadtunk el, 107 törvényt módosítottunk, 
amibõl 18 nemzetközi volt, 111 országgyû-
lési határozatot és két politikai nyilatkozatot, 
tehát összesen 263 döntést hoztunk meg.

– Egészen pontosan milyen állapotban 
vették át az országot? Melyek voltak a leg-
fontosabb elemei a törvényalkotásnak? Mi 
befolyásolja jelenleg leginkább a válasz-
tókörzetünk, ezen belül Martfû helyzetét?

– Azt tudtuk, hogy rossz gazdasági álla-
potban van az ország, de amikor átvettük a 
kormányzást, akkor szembesültünk a tényle-
ges kötelezettségekkel, azzal, hogy a 2010-
es költségvetés nem teljesíthetõ, és 2011-
ben sem áll több pénz rendelkezésre. A nem-
zeti érdekeket szem elõtt tartva, a hazai, 
közel 80%-os, a környezõ országok adatai-
hoz viszonyítva is rendkívül magas eladóso-
dottság tovább nem növelhetõ. Mi szeret-
nénk az eladósodottság szintjét levinni 60%-
ra, ami meghatározó, komoly feladat lesz. 
Jó, ha mindenki tudja, hogy az elõzõ kor-
mány által felvett IMF hiteleknek 2011-tõl 
el kell kezdeni a visszafizetését, ami évente 
3.000 milliárd forint körüli terhet jelent. Ezt 
az összeget, az elõzõ évekhez képest, plusz-
ban ki kell gazdálkodnunk, több pénz pedig 
nem áll a rendelkezésünkre. Ebbõl a hely-
zetbõl kellett kiindulnunk, és minden cse-
lekvésünket, minden törvényalkotást az 
határoz meg, hogy teljesítsük az adósság 
kapcsán vállalt feltételeket, visszafizetési 
kötelezettségeket, de ezt a terhet ne a lakos-

ságra hárítsuk, pl. adó- vagy áfa emeléssel. 
Az IMF a kölcsön fejében a korábbi kor-
mányzati megszorító politika folytatását 
kérte. Mi azonban, ameddig csak lehet,  ezt a 
plusz terhet nem terheljük a lakosságra. 
Nem engedtük emelni az áram és a gáz díját, 
és az idei évben is próbáljuk kordában 
tartani az energiaárakat. Különadókat 
vetettünk ki azokra a szektorokra, akik a 
legnagyobb nyereséget profitálták a magyar 
lakosokból, Magyarországból. Ilyenek a 
bankok, amelyek az elõzõ évben 500 mil-
liárd forint tiszta nyereséget értek el és vittek 
ki az országból. Hasonlóképpen jártunk el a 
nemzetközi kereskedelmi láncok esetében 
is. Úgy gondolom, hogy ez a tisztességes és 
az egyedüli járható út.

A törvényalkotással kapcsolatban sok 
támadás éri a kormányt, annak ellenére, 
hogy a választóktól megvolt a felhatalmazás 
arra, hogy a szükséges lépéseket megte-
gyük. Olyan törvényeket, olyan Alkotmányt 
szeretnénk, ami ezt a választói akaratot 
érvényre juttatja. Az Alkotmánybíróság több 
jogköre, indokolatlanul, a választói akarattal 
szembe mehetett volna, adott esetben pl. 
megszüntethették volna a válságadókat. Er-
re a jelenlegi költségvetési helyzetben nem 
kerülhetett sor. A lakosság, illetve a válasz-
tók érdekében hozott alkotmánymódo-
sítások legalizálhatók, nem antidemokrati-
kus lépések. Ez volt az egyik olyan terület,  
ami meghatározta a munkánkat.

A másik fontos szempont az volt, hogy 
igyekeztünk a választóknak tett ígéreteinket 
beváltani. Ezek között az adórendszer egy-
szerûsítése, az adócsökkentés, mind a vállal-
kozások, mind a magánszemélyek irányába 
megtörténtek. A személyi jövedelemadó 
változásokkal senki sem fog rosszabbul jár-
ni. Igen, lesznek olyanok, akik viszont job-
ban fognak járni. Mindenki arányosan annyi 
adót fizet, amennyi jövedelmet keres. Az 
indokolatlanul magas jövedelmek ellen is 
tettünk lépéseket. Az állami szférában beve-
zettük a maximum kétmillió forintos bér-
határt, bizonyos összeghatár fölött a végki-
elégítések 98%-os adóztatását. A magasabb 

végzettségûeknek, a magasabb jövedelmû-
eknek viszont biztosítjuk, hogy a jövedel-
mük után arányosan tudjanak adózni. 

A családi adókedvezménnyel soha nem 
látott kedvezményben részesítjük a jövede-
lemmel rendelkezõ, gyereket nevelõ csalá-
dokat. A fiataloknak olyan utat mutatunk, 
hogy tanuljanak, legyen munkájuk, aminek 
a jövedelmébõl igénybe tudják venni a csa-
ládi adókedvezményt, és a gyermekeiket is 
munkára neveljék. 

– Ha ez a kedvezmény hosszútávon 
igénybe vehetõ lesz, az számos, még család-
alapítás elõtt álló, harminc közeli életkorú, 
dolgozó fiatal számára nyithatja meg a gyer-
mekvállalás lehetõségét. 

– Szeretnénk alkotmányban is rögzíteni, 
hogy a családalapítás, a gyermekvállalás 
alkotmányos jog. Ez adhat garanciát, hogy 
kormányoktól függetlenül megmaradhat, 
hosszú távon kiszámíthatóvá válik a család-
alapítás, a gyermekvállalás.

Az is szerepel a terveink között, hogy az 
Alkotmányban maximalizáljuk az állam-
adósság mértékét, hogy egy kormány se 
adósíthassa el még egyszer olyan mértékben 
az országot, mint ahogyan ez az elõzõ két 
kormányzati ciklusban történt.

– Számos kritika éri a magánnyugdíj-
pénztárakkal kapcsolatos változásokat.

– A magánnyugdíj-pénztárakat is aszerint 
közelíteném meg, hogy az oda befizetett 
nyugdíjjárulék most nincs az országban, 
nem itt hasznosul, máshol fektetik be, ami 
kockázatot jelent. Ha marad a régi rendszer, 
két éven belül már a jelenlegi nyugdíjakat 
sem tudnánk kifizetni. A kormány lépés-
kényszerben volt, ezeket a forrásokat át 
kellett irányítanunk, meghagyva a választás 
szabadságát. Az állami nyugdíjrendszerben 
senki sem járhat rosszabbul, itt is biztosít-
ható az egyéni nyilvántartás és az örökölhe-
tõség.

Az ország teherbíró képessége szab 
korlátot a hölgyek negyvenéves munkavi-
szony utáni nyugdíjazására vonatkozó 
szabályozási lehetõségeknek és más hason-
ló, gesztus értékû intézkedéseknek is. Éppen 
ezért a negyven éves munkaviszonyt követõ 
nyugdíjazásnál a tényleges munkaviszony-
ban töltött idõt és a gyermeknevelés idejét 
tudtuk figyelembe venni. Elsõsorban azok-
nak a hölgyeknek kedveztünk, akik már a 
szakképzésük során munkát, fizikai munkát 
végeztek.

– Hogyan értékelnéd a választási kör-
zetünk, az önkormányzatok, kiemelten a 
martfûi önkormányzat helyzetét?

– Az önkormányzati választásokat 
megelõzõen több település vezetõje, hogy a 
polgármesterségét megõrizhesse, a tény-
leges helyzettõl pozitívabb képet festett. 
Nem minden esetben a valós adatok alapján 
dönthettek a választók. Mi már a kampány 
idõszakában is jeleztük, hogy elhibázott 
döntés volt a közfoglalkoztatás és az ezzel 
kapcsolatos állami támogatás rendszerében 
kötelezõ önkormányzati feladatokat ellátni. 

Sági István országgyûlési képviselõt kérdeztük

A gyermeket nevelõk, a jövedelemmel, munkaviszonnyal
rendelkezõk már érzik a változások eredményeit
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Ez jelenleg a választókörzet minden telepü-
lésén foglalkoztatási és munkaszervezési 
problémát okoz.

Martfûn is komoly erõfeszítésekbe kerül 
az önkormányzati feladatellátás és az ezzel 
kapcsolatos foglalkoztatási helyzet stabi-
lizálása. Itt is jellemzõ volt, hogy kötelezõ 
önkormányzati feladatokat közfoglalkoz-
tatással váltottak ki. Az idei évtõl, a jelenlegi 
közfoglalkoztatási rendszerben azonban 
jóval kisebb induló létszámra számíthatnak 
az önkormányzatok. Szociális közfoglalkoz-
tatásra az elmúlt évre 117 milliárd forintot 
tervezett be az MSZP-s kormány. A tény-
leges felhasználás 147 milliárd forint lett, a 
második félévben plusz 30 milliárd forinttal 
kiegészítettük az erre szánt keretet. 2011-
ben 135 milliárd forintot tervezünk közfog-
lalkoztatásra, de a korábbinál több pilléren. 
Az önkormányzatok 60-65 milliárd forintot 
költhetnek erre a célra. Az e fölötti összeget 
vállalkozások, állami cégek és vállalatok 
fordíthatják szociális közfoglalkoztatásra. 

A nehézséget az jelenti, hogy az önkor-
mányzatok a kötelezõ feladataik terén jelen-
tõs létszámleépítéseket hajtottak végre, 
állami támogatás igénybe vételével, aminek 
a feltétele volt, hogy újból létszámot bõví-
teni csak akkor tudnak, ha az ellátandó fela-
dataik is bõvülnek. Helyre kell állítanunk, 
hogy az önkormányzati kötelezõ feladatokat 
állandó, megfelelõ színvonalon dolgozó em-
berek lássák el, akár azok közül, akik a ko-
rábbi közfoglalkoztatásban kitûnõ munkát 
végeztek.

A választókerületünk három-négy telepü-
lésén az a feladat, hogy a helyzetüket kon-
szolidáljuk. Bankokkal, szállítókkal kell 
tárgyalni, fizetési határidõket átütemezni a 
csõdhelyzet elkerülése érdekében. Bekap-
csolódom ezekbe a tárgyalásokba, egyezte-
tésekbe, ezzel is támogatva a körzet telepü-
léseit. Bízom benne, hogy a törvényalkotás 
további menete több idõt enged arra, hogy a 
választókörzetekben az országgyûlési kép-
viselõk tevékenysége naprakész legyen, 
hogy az önkormányzatokat a lehetõ legjobb 
helyzetbe tudjuk hozni.

A 2011. évi költségvetésben összessé-
gében, nominálértékben nem csökken az ön-
kormányzatok támogatása. A lehetõségeink 
azonban végesek, hiszen az államnak hite-
leket kell visszafizetnie, nyugdíjakat, jogo-
san megszerzett ellátásokat kell megõriznie.

– Elkezdõdött a közigazgatás átszerve-
zése. A megyék élén megkezdték mûködésü-
ket a kormányhivatalok. A települések, az 
önkormányzatok mûködésében milyen vál-
tozások várhatók?

– Visszarendezõdik a megyei szintû közi-
gazgatás. A megyei kormányhivatalok irá-
nyítása alá kerülnek a megyei államigaz-
gatási szervek, az illetékhivatal, a munka-
ügyi központ, stb. Az átszervezés célja, hogy 
a következõ években olyan rendszer ala-
kuljon ki, amelyben az ügy utazik, nem az 

ügyfél, hogy egy ablaknál, egy intézmény-
ben mindent el lehessen intézni. Kisebb 
körzetközpontok is kialakulnak majd. Az 
azonban, hogy mely települések tölthetik be 
ezt a központi szerepet, ma még nem látható. 
Számomra is nagy feladat lesz, hogy reá-
lisan, a választókörzetünk lakói többségé-
nek legmegfelelõbb megoldást találjuk meg, 
hogy minél kevesebb utánjárással, költség-
gel, egy helyen tudják az ügyeiket intézni. 
Az átalakulás az önkormányzatoktól is 
megfelelõ kompromisszumkészséget igé-
nyel a feladatmegosztás terén, hogy egyik 
település se legyen vesztese az új rend-
szernek.

– Az eddigi parlamenti munkát, a 
jogalkotási lendületet, a kormányzati cé-
lokat látva, jó úton halad az ország?

Új év, új lehetõség

– Természetesen az ország jó úton halad, 
még ha a vetélytársainknak az is az érdeke, 
hogy ennek az ellenkezõjét hangsúlyozzák, 
amit meg is tesznek. Lehetetlen, hogy az 
országgyûlési képviselõk többsége az 
ország érdekeit sértõ döntéseket támogas-
son.

2012-tõl már kézzelfoghatóak lesznek az 
új kormányzati politika eredményei. Most, 
2011-ben leginkább azok fogják megérezni 
a változások elõnyeit, akik gyermekeket 
nevelnek, akik jövedelemmel, munkavi-
szonnyal rendelkeznek. Elsõsorban nekik 
tudtunk segíteni, de biztos vagyok abban, 
hogy a munkahelyteremtõ döntéseinkkel 
egyre több ember jut munkához, kerül be a 
kedvezményeket élvezõk körébe.

Herbályné

Óév végén, új év elején abban re-
ménykedünk, hogy az új év új lehetõség. Egy 
új év kezdésekor ez az életérzés kötelezõ 
minimum.

Ha részleteiben nézzük meg a történé-
seket, túl sok okunk nincs még erre a köte-
lezõ minimumra sem. Ez igaz országos és 
önkormányzati szinten is, s általában igaz az 
egyének szintjén is.

A kormány által az elmúlt félévben hozott 
pénzügyi - gazdasági intézkedések közép- és 
hosszú távú hatásait még nem ismerhetjük. A 
rövidtávú hatása, hogy egyelõre – ismét – 
elkerültük az államcsõdöt.

Ami jelenleg egyértelmûen látszik, az az 
állam és az önkormányzatok többségének az 
eladósodottsága. 

Az egykulcsos, tizenhat százalékos sze-
mélyi jövedelemadó-mérték a bruttó kettõ-
százötvenezer forint alatt keresõknek nem 
jelent könnyebbséget. A családi adóked-
vezmény is csak azoknak segítség, akik egy 
adott jövedelemszinttel rendelkeznek.

A magánnyugdíj-pénztárak körüli vál-
tozások is inkább a bizalmatlanságot erõ-
sítik az emberekben a politika iránt. Arról 
nem is beszélve, hogy emlékezetem szerint 
annak idején a politikusok és a szakemberek 
is a nyugdíjpénztárakat „reklámozták”.

A benzin és a gázolaj ára mostanság 
rekord méreteket ölt. Tulajdonképpen 
minden indokolás nélkül. Ma már még csak 
hivatkozni sem kell rá, hogy miért ennyi. 
Ennyi, és kész! Mi pedig már csodálkozni 
sem csodálkozunk.

Összességében a közmunka szabályo-
zásának feltételei sem kedvezõ irányba vál-
toznak. Elõször is, amikor a munkanélkü-
liség olyan mértékû, mint nálunk, nem biz-
tos, hogy ez az a terület, ahonnan pénzt kell 
elvonni. Az ország nagy részén – fõleg vidé-
ken – a közfoglalkoztatás szinte az egyetlen 
foglalkoztatási lehetõség.

Az elvonás mértékére egy példa: a 2011. 
évre Jász-Nagykun-Szolnok Megye a köz-
foglalkoztatásra olyan mértékû pénzügyi ke-
retösszeget kap, amilyen összeget 2010-ben 
csak Szolnokon elköltöttek erre a célra. Ez 
nagyságrendileg négyötödös csökkenést 
jelent.

Természetesen mindez a martfûi önkor-
mányzatra is kedvezõtlenül hat vissza. A ta-
valyi százötvenen felüli közfoglalkozta-
totthoz képest az idén harminc-negyven 
ilyen foglalkoztatott lehet csupán.

Az önkormányzatok által kötelezõen ellá-
tandó feladatok állami támogatottsága nem 
nõ, sõt, egyes területeken csökkenés várható.

Az önkormányzatok helyzetét nehezíti, 
bizonytalan pénzügyi helyzetüket növeli, 
hogy nem lehet tudni, a politika milyen sze-
repet is szán nekik a jövõre nézve.  Egyes 
vélekedések szerint a rendszerváltás egyik 
pozitívuma agonizálása elõtt állunk, a tele-
pülési önkormányzatiság lassú kiüresedé-
sének lehetünk tanúi.

Még mielõtt bárki is az anyagiakra hivat-
kozna, szeretném leszögezni, az ország nem 
az önkormányzatok miatt áll úgy jelenleg, 
ahogy áll. A nagy pénzek soha nem itt 
mentek el.

Sajnos így évkezdéskor túl sok biztatót 
nem igazán tudok mondani. A jó iránti 
várakozás azonban bennünk van.

Nincs új a nap alatt. „Szó sincs róla, sze-
gények vagyunk. Ez a legvégzetesebb ba-
junk. De, ajaj, mintha volnának rejtettebb és 
fatálisabb okai is a mi nagy elmaradottsá-
gunknak… „ (Ady Endre: Amit a régi porták 
mesélnek, eredeti megjelenés: Budapesti 
Napló 1904. évi 2. szám  A jóslások Magyar-
országról címû kötetbõl, a kötetet Féja Géza 
szerkesztette 1936-ban, Éghajlat Könyvkia-
dó Kft., 2010.). Szóval már Ady is meg-
mondta.

Az új év új lehetõség reménye velünk van. 
Ez már önmagában is jó.

Dr.Urbán-Szabó Béla
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Rendkívüli ülést tartott december 9-én 
Martfû Város Önkormányzatának Kép-
viselõ-testülete.

Elsõként a települési hulladékkezelési 
közszolgáltatási díj emelésére vonatkozó 
javaslatot tárgyalták volna a képviselõk. A 
pénzügyi és ügyrendi bizottság javaslatára, a 
díjemelésre vonatkozó elõterjesztést ez al-
kalommal levette az ülés napirendjérõl a 
testület. A bizottság több olyan problémát is 
megfogalmazott, amelyeket szeretnének, ha 
a Remondis-szal folytatott tárgyalás során 
érvényesítene a hivatal vezetése.

– A szolgáltató 30%-os díjemelésre tett 
javaslatot. Ilyen képtelen mértékû emeléssel 
nem lehet a lakosságot terhelni. Aggálya-
inkat és szempontjainkat továbbítottuk a cég 
felé, és kértük, hogy tegyenek újabb javasla-
tot a díjemelésre vonatkozóan. Ez az elmúlt 
két hétben nem történt meg, ezért errõl a 
napirendi pontról nincs mit tárgyalni – 
fogalmazott dr. Urbán-Szabó Béla alpol-
gármester. 

* * *
A víz- és csatornadíjak emelésére 

vonatkozó javaslat tárgyalása következett. A 
vízmûvet üzemeltetõ településellátó szer-
vezet a jövõ évi kiadásait a 2010. évi szinten 
tervezte, mérsékelt inflációs hatással 
számolva. Az elfogyasztott vízmennyiség 
tervezésénél ugyancsak az idei évet vették 
alapul a szakemberek. Martfû önkormány-
zata is bekapcsolódott a térségi ivóvízminõ-
ség javító programba, ami – az ivóvíz minõ-
ségének javulása mellett – várhatóan 
jelentõsen megemeli a szolgáltatás költsé-
geit. Mindezekre tekintettel 2,9%-os víz- és 
csatornadíj emelésre tett javaslatot Tolnai 
Gábor, a TESZ vezetõje. A jövõ évi vízdíj 
megállapítására vonatkozó elõterjesztés sze-
rint a díjemelésbõl befolyt összeget elsõsor-
ban a vízhálózat felújítására fordítanák.

A víz- és csatornadíjak emelésére 
vonatkozó javaslatot is alaposan elemezte a 
pénzügyi és ügyrendi bizottság. Nem magát 
az emelés tényét illetve javasolt mértékét 
vitatták. Az nehezítette a döntésüket, hogy 
nem tudták megvizsgálni teljes körûen a víz- 
és csatornamû mûködését, hogy a vízmû 
közép- és hosszú távú feladatai milyen 
stratégiát, milyen mértékû emelést kívánnak 
meg az önkormányzattól – hangsúlyozta 
Gonda Istvánné, a bizottság vezetõje.

A pénzügyi és ügyrendi bizottság 
javaslatot tett arra, hogy 2011. március vé-
géig készüljön részletes beszámoló a víz- és 
csatornamû tevékenységérõl, amelyhez 
legalább középtávú stratégiai tervet is 
csatoljon a TESZ vezetõje, látva és láttatva 
azt, hogy milyen feladatok és milyen költ-
ségek járulnak ahhoz, hogy egészséges 
ivóvíz legyen Martfûn most és tíz - húsz év 
múlva is.

Azzal, hogy milyen komoly feladat a víz-
ellátás Martfûn, hogy milyen beruházásokra 
illetve milyen költségekre számíthatnak a 
következõ években, évtizedekben, a kép-
viselõkön túl, az itt élõ lakosságnak is tisz-
tában kell lennie. A szükséges felújítási 
feladatokra, valamint az észak-alföldi ivó-
vízminõség javító programmal kapcsolatos 
várható beruházásokra tekintettel a pénz-
ügyi és ügyrendi bizottság az elõterjesz-
tésben szereplõ 2,9%-os emelésnél 
magasabb, 3,5%-os víz- és csatornadíj 
emelésre tett javaslatot, kikötve, hogy a 
2011. áprilisi ülésén részletesen foglalkoz-
zon a képviselõ-testület a TESZ tevékenysé-
gével, ezen belül a város ivóvízellátásával.

A nyolctagú képviselõ-testület – egy tar-
tózkodással – elfogadta a díjemelésre vo-
natkozó 3,5%-os javaslatot, hangsúlyozva, 
hogy az emelés mértéke így is alatta marad a 
jövõ évi várható inflációnak. A vízdíj 245 Ft-
ról 257 Ft, a csatornadíj 199 Ft-ról 203 Ft, a 

3vízterhelési díj 37 Ft-ról 38 Ft+áfa/m  ösz-
szegre változik. A víz-és csatornadíj 481 

3Ft+áfáról 498 Ft+áfa/m  összegre emel-
kedik városunkban január 1-jétõl.

* * *
Az új szennyvíztisztító telep megvalósí-

tására vonatkozó pályázat ismételt benyúj-
tására irányuló elõterjesztés is szerepelt a 
testületi ülés napirendjén. Idõközben 
kiderült, hogy a pályázat kiírása elhúzódik. 
December közepe helyett várhatóan a jövõ 
év elején lesz ismételten beadható ez a 
pályázat, ezért a képviselõ-testület is elha-
lasztotta a benyújtására vonatkozó döntést.

* * *
Elfogadta a képviselõ-testület a Dam-

janich János Általános Iskola, Gimná-
zium, Szakképzõ Iskola és Kollégium 
pedagógiai programjának módosítására 
vonatkozó javaslatot. A közoktatási törvény 
júniusi módosítása alapján a következõ 
tanévtõl nem lesz kötelezõ az osztályozás. 
Az oktatási intézmények pedagógiai prog-
ramjukban saját maguk határozhatnak, hogy 
a szöveges értékelést vagy a hagyományos 
módszert használják, vagy a kettõt együtt.

A törvénymódosítás alapján már a 2010/ 
2011. tanév második félévétõl lehetõsége 
van az alapfokú oktatási intézményeknek az 
osztályzással történõ minõsítés visszaállítá-
sára, ha a tervezett változásokat idõben átve-
zetik a pedagógiai programjukban.

Martfûn az 1. évfolyamon félévkor és év 
végén továbbra is szöveges értékelés, a 2. 
évfolyamon félévkor szöveges értékelés, év 
végén osztályzás, 3-4. évfolyamon félévkor 
és év végén is osztályzás kerül a gyermekek 
bizonyítványába a következõ félévtõl.

* * *
Módosította a képviselõ-testület a helyi 

építményadó rendeletét. Az önkormányzat 

egy évvel ezelõtt az építményadó esetében, 
földrajzi elhelyezkedés szerint, négy öve-
zetet alakított ki, és övezetenkénti differen-
ciált adómértéket vezetett be. Három öve-
zetben, ahol a város lakosainak adóköteles 
ingatlanai helyezkednek el, változatlan 

2marad az építményadó mértéke (120 Ft/m ). 
A negyedik, ipartelepi övezetben 10%-kal, 
200 Ft-ról 220 Ft-ra emelkedik az építmény-
adó négyzetméterenkénti összege.

Az ipartelepi magasabb adóértékkel az 
iparûzési adóbevétel várható csökkenését, 
valamint a vállalkozók kommunális adójá-
nak megszûnése miatti bevételkiesést igyek-
szik kompenzálni az önkormányzat.

Dr. Despotov Svetozár emlékeztette kép-
viselõtársait, hogy a 2011. évi pénzügyi terv 
kialakítására vonatkozó korábbi testületi 
döntés szerint az iparûzési adó visszaesése 
az építményadó emelésével kompenzálható. 
Hogy ez valóban megtörténjen, az ipari öve-
zetben 20%-os építményadó emelésre tett 
javaslatot. Módosító indítványát elutasítva, 
a testület, két ellenszavazattal, az eredeti 
elõterjesztésben megfogalmazott 10%-os 
emelést támogatta.

* * *
Több mint 150 gyermek elõadásában 

ismét karácsonyi mesejátékot rendezett a 
Damjanich János Általános Iskola „Tehetsé-
ges Tanulókért” Alapítványa. Az elõadás 
teljes bevételével a tehetséges tanulókat 
támogatja az alapítvány. A képviselõ-testü-
let, az alapítvány kérésére, 60 ezer forint 
támogatással járult hozzá a rendezvény 
sikeres lebonyolításához.

* * *
A helyi katolikus felekezet kérésére 

döntöttek a képviselõk a Szent Tamás-
templom felújításának támogatásáról. A 
katolikus templom folyamatban lévõ 
renoválásához 430 ezer forinttal járul hozzá 
az önkormányzat.

* * *
A szervezõk kérésére, a „Karácsonyi 

Jótékonysági Vásár” és az „A mi karácso-
nyunk - karitatív karácsony a martfûi nagy-
családosoknak” rendezvények sikeres lebo-
nyolítását 100 ezer forinttal támogatta az 
önkormányzat. A két jótékonysági esemény 
a Kárpát-medencei Magyarság Mûvelõdési 
Kör Egyesület és más helyi civil szerveze-
tek, valamint az önkormányzat mûvelõdési, 
oktatási, sport, civil- és egyházi kapcsolatok 
bizottsága szervezésében valósult meg.

* * *
A jövõ évben megújulhat a martfûi 

mentõállomás. A szolnoki mentõállomáson 
túl, megyénkben ennek a mentõállomásnak 
az esetszáma a legmagasabb. Az önkor-
mányzat és az itt élõk számára rendkívül 
fontos egység feladatainak színvonalas 
ellátása érdekében a jövõ évi költségvetés 
összeállítása során várhatóan a mentõál-
lomás felújításához szükséges összeg elkü-
lönítésére is sor kerül.

Herbályné

KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉS
A várható infláción belüli mértékben emelkedik a víz- és csatornadíj



2011. január 5. oldal

Január elsõ napjaiban, a december 19-i 
idõközi polgármester-választás után alig 
több mint két hét elteltével hogyan emlékszik 
vissza a választásra és az azt megelõzõ kam-
pányidõszakra?

– Fizikailag megterhelõ volt számomra, 
mert mellette el kellett látni az ügyvédi 
irodám teljes embert igénylõ feladatait is. 
Ebbe kellett még beilleszteni a kampányt. 
Azt gondolom, hogy a hat jelölt többsége 
tisztességes kampányt folytatott. A válasz-
tási eredményekben is tükrözõdött, hogy 
mindenkinek sikerült megismertetni magát 
és a programját.

A politikai mûfaj többségében a férfiaké. 
Emiatt talán picivel hátrányosabb pozíció-
ból indulhattam. Mi nõk érzelmesebbek 
vagyunk egy kicsit, amit beleviszünk a poli-
tikába is. Összességében a kampány nem 
hagyott rossz emlékeket bennem. A válasz-
tást követõen is kértem a riválisaimat, hogy 
vegyenek részt a város közéletében, mert 
talán együtt több mindent megláthatunk, 
többet tudunk javítani a város helyzetén. 

– Az elsõ, polgármesterként a helyi városi 
televízió számára adott interjúban (mvtv. 
martfuonline.hu) úgy fogalmazott, hogy a 
polgármesteri székbõl sok mindent másként 
lát, és más felelõsség tartozik ehhez a mun-
kához.

– Arra utaltam, hogy a polgármesteri 
feladat nagyon más, mint az ügyvédi tevé-
kenység. Jogászként folyamatosan vitás 
helyzetek megoldásában vettem részt, de 
egyedi problémákban. Polgármesterként 
meg kell keresnem, hogy egy adott ügyben 
mi a város lakóinak többségi érdeke, és azt  
kell érvényesítenem. Kompromisszumot 
kell teremteni az egyes részérdekek között.

Minél szélesebb körben fel kell tárnunk a 
problémákat. Folyamatos kapcsolatot sze-
retnék a lakosság valamint a képviselõ-tes-
tület, a polgármester között, hogy valóban a 
közösségi érdekek érvényesüljenek. Mind-
ezt ráadásul bele kell ágyazni a nagypoliti-
kába, mert a feladatok nagy része csak a 
nagypolitikai folyamatokkal együtt érthetõ 
és oldható meg.

– Február közepéig el kell fogadnia a 
képviselõ-testületnek az önkormányzat 
2011. évi pénzügyi tervét. Várhatóan hogyan 
alakulnak ebben az évben az állami norma-
tívák, valamint a város legfontosabb adóbe-
vételei?

– Az év utolsó napján jelent meg az állami 
költségvetésrõl szóló törvény. Abból az 
látszik, hogy a normatívák nem emelked-
nek. A lakosságszám kismértékû fogyása 
miatt ez abszolút értékben normatíva 
csökkenést jelent. Az állami normatívák 
több éve nem követik az inflációt sem, ami 
valójában elvonást jelent az önkormány-
zatoktól, miközben a feladatok köre bõvül. 
Még a konkrét számítások elõtt állunk, 
viszont a korábbi képviselõ-testület követ-
kezetes döntése volt, hogy a bértömeg, ezzel 
együtt a város mûködési költségei ne növe-
kedjenek. Ugyanakkor azért is meg kell küz-
deni, hogy akár a hivatalban, feladatok meg-

maradjanak. A közigazgatás átszervezésével 
több területen járási szintû ügyintézés be-
vezetése várható. Küzdünk a körzetközponti 
szerep, a közigazgatási feladatok, ezzel 
együtt a munkahelyek megtartásáért, és 
azért, hogy az itt élõk továbbra is helyben 
intézhessék az ügyeiket.

– Januártól a megyei közigazgatási hiva-
talok jogutódjaként létrejöttek a kormány-
hivatalok, az ország 29 pontján megkezdték 
mûködésüket a Kormányablakok. Felgyor-
sul a közigazgatási ügyek intézése: naptári 
napokban és nem munkanapokban kell meg-
állapítani a közigazgatási hatósági eljárá-
sokban a határidõket. A már említett televí-
ziós interjúban úgy fogalmazott, hogy Mart-
fûn a korábbinál ügyfélbarátabb, szolgál-
tatóbb hivatalt szeretne.

– A lakosság jelentõs része elsõsorban az 
okmányirodával kerül kapcsolatba. Az 
állandó személyi változások miatt sok bí-
rálat érte az iroda munkáját. A foglalkoz-
tatási problémák rendezésével tavaszra 
stabilizálódik ennek a fontos területnek a 
mûködése, nyíltabbá, rugalmasabbá válik az 
ügyintézés.

– A közfoglalkoztatásban bekövetkezett 
változások, a közmunka lehetõségek szûkü-
lése milyen hatással lesz az önkormányzat 
mûködésére? 

– Az új kormányzat nem igazán tartotta 
jónak a közmunkának azt a rendszerét, hogy 
gyakorlatilag érdemi önkormányzati köz-
igazgatási feladatokat közmunkások végez-
zenek. Az állam a kötelezõ alapfeladatot 
ellátó személyek munkabérét köteles finan-
szírozni, mégpedig nem közmunkával. A 
lakosság jó színvonalú kiszolgálásához, a 
kiegyensúlyozott munkavégzéshez szüksé-
ges, hogy szakmai ismeretekkel, gyakorlati 
tapasztalatokkal rendelkezõ személyek lás-
sák el a közfeladatokat. 

A szociális foglalkoztatási lehetõségek 
kifejezetten a kormányzati intézkedések, az 
új kormányzati foglalkoztatáspolitika miatt 
szûkülnek. Arra azonban önkormányzati 
szinten is nagyon oda kell figyelnünk, hogy 
a szociális támogatás feltételét jelentõ egy-
hónapos foglalkoztatása lehetõleg minden 
tartós munkanélkülinek meglegyen. Sokkal 
kisebb létszámmal, de tartós, huzamosabb 
foglalkoztatásra is lehetõség lesz, ezt az in-
tézmények igényelhetik meghatározott tá-
mogatott feladatokra.

foglalkoztassák. Ennek érdekében támogató 
stábot hozunk létre a közel ötszáz helyi kis- 
és középvállalkozás informálására.

– Több alkalommal megfogalmazta, hogy 
a képviselõ-testületnek, a polgármesteri hi-
vatalnak közelebb kell kerülnie a lakosság-
hoz. Nagy hangsúlyt helyez a tájékoztatás, a 
közvetlen kommunikáció erõsítésére is.

– Alapvetõnek tartom, hogy képviselõ-
ként ne szakadjunk el az itt élõktõl, hiszen az 
õ érdekeiket képviseljük. Össze kell gyûjte-
nünk a véleményeket, a kialakult álláspon-
tokat, a döntéseket pedig vissza kell közvetí-
tenünk. Ehhez megfelelõ csatornákra, esz-
közökre van szükség. Kiemelt szerepe van 
ezen a téren a helyi újságnak, televíziónak, a 
városi honlapnak. Folyamatos internetes 
újságírást, közvetlen napi információáram-
lást szeretnék a lakosság körében. Fontos, 
hogy mindenki tájékozódhasson a várható 
önkormányzati döntésekrõl, véleményt nyil-
váníthasson azokról, hiszen az önkormány-
zatiság alapja a népfelség elve, ami a közös 
akarat érvényesülését jelenti.

Nincs a zsebemben a bölcsek köve, hogy 
mindent észrevegyek. Ott kell lenni a lakos-
ság körében, ahol felszínre kerülnek a prob-
lémák. Számítok a képviselõk aktivitására, 
rugalmasságára is, hogy a civil szervezetek, 
helyi közösségek véleményét, ötleteit továb-
bítják a képviselõ-testület felé. Biztosan 
nem lesz egyetlen nap sem, amire ne jutna 
megoldandó feladat. 

– Martfû város polgármestereként 
összességében mit vár a 2011-es évtõl?

– Alapvetõen optimista természetû 
vagyok. Bízom benne, hogy az ország 2011-
ben úrrá lesz a gazdasági nehézségeken, és 
talán valamiféle fellendülés is várható. Elsõ-
sorban a foglalkoztatáspolitikában szeretnék 
áttörést, mert az emberi méltóság legalapve-
tõbb dolga az, hogy az ember meg tudja sze-
rezni a saját létezésének feltételeit. Ehhez 
pedig a munka vezet. 

A város anyagi helyzete most stabil, kö-
szönhetõen a dr. Bakonyi Péter vezette ko-
rábbi képviselõ-testületnek. Abban a tekin-
tetben azonban Martfû is rosszul áll, hogy 
minden polgára számára biztosítsa a megél-
hetés lehetõségét, akár ellátási formában is. 
Egyre nagyobb az általános elszegényedés, 
ezért minden erõvel ott kell állnunk a lakos-
ság mellett, hogy segítsük a megélhetésüket. 
Ez a dolgunk.         Herbályné Kalmár Irén

Évindító beszélgetés dr. Kiss Edit polgármesterrel

Az új kormányzati szociális foglal-
koztatási politika fõ iránya az, hogy a 
gazdaságélénkítéshez a kis- és kö-
zépvállalkozások élénkítése szükséges. 
A támogatott munkaerõt most erre a 
területre irányítják, biztosítva, hogy a 
vállalkozások a korábban az önkor-
mányzatoknál alkalmazott tartós mun-
kanélkülieket foglalkoztathassák, az 
összköltség 70-100%-os állami támo-
gatásával. Létérdekünk, hogy Martfûn 
ez a támogatási rendszer beinduljon, és 
az önkormányzati szociális foglalkozta-
tásból kikerült embereket a helyi vállal-
kozások minél nagyobb arányban 
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KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉS

A december 19-i idõközi polgármester-
választást követõen, a december 23-án 
megtartott képviselõ-testületi ülésen tett 
esküt dr. Kiss Edit, Martfû újonnan meg-
választott polgármestere. Javaslata 
alapján, dr. Despotov Svetozár személyé-
ben új alpolgármestert választott a 
képviselõ-testület. Jelentõs változásokról 
döntöttek a képviselõk a testület bizott-
ságait és a bizottságok személyi összeté-
telét illetõen is ezen az ülésen.  

alap és a településünkre megállapított 
szorzószám alapján van lehetõség. A költ-
ségátalány mértéke a polgármesteri illet-
mény 20-30%-a lehet.

Martfû Város Önkormányzatának Kép-
viselõ-testülete dr. Kiss Edit polgármester 
illetményét havi bruttó 502 ezer Ft-ban és 5 
ezer forint gépjármûvezetési pótlékban 
állapította meg. Ezen kívül havi bruttó 126 
ezer forint költségátalányt biztosít számára a 
testület.

nalas munkája, közmegbecsülése alapján, 
dr. Despotov Svetozár alpolgármesterré 
választására tett javaslatot.

A titkos szavazás lebonyolítására sza-
vazatszámláló bizottságot hozott létre a 
testület, amelynek elnöke Gonda Istvánné, 
tagjai Szekeres Mónika Gizella és Antal 
László voltak.

A képviselõ-testület a titkos szavazás 
során egyöntetûen támogatta dr. Despotov 
Svetozár alpolgármesteri megbízását.

Az alpolgármester tiszteletdíját havi 
bruttó 100 ezer forintban állapították meg. 
Az alpolgármesteri feladatok ellátásával 
összefüggõ költségei fedezetére havi bruttó 
15 ezer forint költségátalány áll a rendel-
kezésére.

Polgármesteri eskütétel, alpolgármester-választás,
megújult önkormányzati bizottságok  

Az idõközi polgármester-választás 
eredményérõl dr. Varga József, a Helyi Vá-
lasztási Bizottság Elnöke számolt be. A bi-
zottság megállapította, hogy a választás 
eredményes volt, a megválasztott polgár-
mester dr. Kiss Edit független jelölt lett.

A választási eredmények ismertetését 
követõen került sor a polgármesteri eskü-
tételre.

„Én dr. Kiss Edit esküszöm, hogy ha-
zámhoz, a Magyar Köztársasághoz hû 
leszek, az Alkotmányt a többi jogszabállyal 
együtt megtartom és megtartatom; a tu-
domásomra jutott titkot megõrzöm, a pol-
gármesteri tisztségembõl eredõ felada-
taimat Martfû fejlõdésének elõmozdítása és 
az Alkotmány érvényesülése érdekében lelki-
ismeretesen teljesítem.

Isten engem úgy segéljen!”
Az eskütétel után dr. Varga József átadta 

dr. Kiss Edit polgármester részére a meg-
bízólevelet és a vagyonnyilatkozat tételhez 
szükséges nyomtatványokat.

Következõ napirendi pontként a pol-
gármester illetményének és költségtéríté-
sének megállapítására került sor.

A polgármesteri illetmény kiszámítására 
a köztisztviselõi törvény szerinti illetmény- 

* * *
A dr. Bakonyi Péter 

halálát követõ nehéz 
idõszakban, alpolgár-
mesterként dr. Urbán-
Szabó Béla látta el a 
város vezetésével járó 
legfontosabb teen-
dõket. Tette ezt azzal a 
kitétellel, hogy az új 
polgármester megvá-
lasztásakor lemond az 
alpolgármesteri tiszt-
ségérõl, amit meg is 
tett a december 23-i testületi ülésen.

Dr. Kiss Edit köszönetét fejezte ki dr. 
Urbán-Szabó Béla tisztességes és magas 
színvonalú tevékenységéért, elfogadva az 
alpolgármesteri tisztségrõl való lemondását.

Az önkormányzati törvény alapján a 
képviselõ-testület saját tagjai közül, a pol-
gármester javaslatára, titkos szavazással, a 
testület megbízásának idõtartamára, a pol-
gármester helyettesítésére, munkájának 
segítésére alpolgármestert választhat. Az al-
polgármester a polgármester irányításával 
látja el feladatait.

Dr. Kiss Edit a képviselõk közül, sokéves 
közéleti tevékenysége, rendkívül színvo-

* * *
Módosították a képviselõk a testület 

állandó bizottságainak körét. A változásokat 
a testület szervezeti és mûködési szabály-
zatában is átvezették.

Az októberben alakult négy önkor-
mányzati bizottság helyett három bizott-
ság létrehozására tett javaslatot dr. Kiss Edit. 
Eszerint a továbbiakban Pénzügyi, Ügy-
rendi és Városfejlesztési Bizottság, Oktatási, 
Mûvelõdési, Sport, Civil és Egyházi Kap-
csolatok Bizottsága valamint Egészségügyi 
és Szociális Bizottság segíti a képviselõ-
testület munkáját. A Pénzügyi, Ügyrendi és 
Városfejlesztési Bizottságon belül Vá-
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rosfejlesztési, Környezetvédelmi és Turisz-
tikai Albizottságot is létrehozott a testület.

– Egyszerûsödik, koncentráltabbá válik a 
bizottságok tevékenysége, és az érdemi 
egyeztetések nagyobb hangsúlyt kapnak a 
képviselõ-testületi üléseken. Az önkor-
mányzati képviselõk egy bizottságban tevé-
kenykednek a továbbiakban, ami lehetõvé 
teszi, hogy több idejük maradjon a lakosság 
körében végzendõ képviselõi tevékenysé-
gükre – hangsúlyozta dr. Kiss Edit. A pol-
gármester szándéka szerint a képviselõk 
személyiségükhöz, eddigi közéleti tevé-
kenységükhöz jobban illeszkedõ feladatokat 
láthatnak el az új állandó bizottságokban.

Támogatta a képviselõ-testület a polgár-
mester az önkormányzat állandó bizottsá- 

A képviselõ bizottsági tagokat az 
alapdíjon felül bruttó 20 ezer Ft illeti meg. A 
nem képviselõ bizottsági (albizottsági) 
tagok a bizottsági munkáért havi bruttó 20 
ezer forint tiszteletdíjra jogosultak. A 
bizottsági elnökök munkájukért az alapdíjon 
felül bruttó 50 ezer forint tiszteletdíjban ré-
szesülnek. A tanácsnok munkájáért az alap-
díjon felül havi bruttó 50 ezer forint tisz-
teletdíjra jogosult.

A képviselõk és a bizottsági tagok tisz-
teletdíjáról szóló helyi rendelet a képviselõk, 
bizottsági tagok a képviselõ-testület kép-
viseletében, vagy megbízásából végzett te-
vékenységével összefüggõ, számlával iga-
zolt, szükséges költségeinek megtérítését is 
lehetõvé teszi.

gainak személyi összetételére vonatkozó 
javaslatát:

– A Pénzügyi, Ügyrendi és Városfej-
lesztési Bizottság elnöke dr. Urbán-Szabó 
Béla. Képviselõ tagjai: Szekeres Mónika 
Gizella és Antal László. Nem képviselõ 
tagjai: Kurenkov Vlagyimirné és Szántóné 
Herczeg Klára. A Városfejlesztési, Kör-
nyezetvédelmi és Turisztikai Albizottság 
elnöke: Szekeres Mónika Gizella. Képviselõ 
tagja: Antal László. Nem képviselõ tagja: 
Tóth Fekete Mihályné

– Az Oktatási, Mûvelõdési, Sport, Civil és 
Egyházi Kapcsolatok Bizottságának elnöke: 
Tarjányiné Tasnádi Edit. Képviselõ tagja: 
Rágyanszky István. Nem képviselõ tagja: 
Kupai-Szabó Kornél.

– Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 
elnöke: Gonda Istvánné. Képviselõ tagja: 
Máté Gizella. Nem képviselõ tagja: Kocsis 
Ferencné.

A Városfejlesztési, Környezetvédelmi és 
Turisztikai Albizottság vezetését ellátó 
Szekeres Mónika Gizella képviselõt, az 
albizottság feladatainak koordinálására, 
tanácsnokká választotta a testület. 

Döntött a képviselõ-testület a képviselõk 
és bizottsági tagok tiszteletdíjáról. A 
települési képviselõ munkájáért havi bruttó 
50 ezer Ft tiszteletdíjra (alapdíjra) jogosult. 

A most létrejött, kisebb létszámú bi-
zottságokban a külsõ bizottsági tagok száma 
is csökkent. Dr. Kiss Edit továbbra is számít 
azok munkájára, közéleti tevékenységére, 
akik a 2010 októberében létrehozott önkor-
mányzati bizottságok munkáját külsõ tag-
ként eddig segítették. 

Polgármesterként összefogásra buzdítja a 
martfûieket. Minél szélesebb kört szeretne 
bevonni az önkormányzati teendõk ellátá-
sába. Ahogyan fogalmazott: feladat van 
bõven.

Városunk valamennyi lakója nevében 
sok sikert és eredményes munkát kívánok az 
önkormányzati képviselõknek és a testületet 
irányító dr. Kiss Editnek, aki ezen az ülésen 
hivatalosan is Martfû polgármestere lett.

                                               Herbályné

A választási névjegyzékben szereplõ 
5875 választó 37%-a, 2191 fõ adta le voksát 
a december 19-én megtartott idõközi polgár-
mester-választáson. Hat polgármesterjelölt 
indult a megmérettetésen. A 2180 érvényes 
szavazatból a legtöbbet, 753-at dr. Kiss Edit 
független jelölt kapta, õ lett Martfû város 
polgármestere. 

A szavazatok megoszlása: 
Dr. Kiss Edit független 753
Dr. Papp Antal független 629
Farkas Imre MSZP 378
Borbély István független 291
Farkas Roland független   67
Molnár László független   62
Az idõközi polgármester-választás 

kiírására azért került sor, mert a város októ-
ber 3-án újraválasztott polgármestere, a 35 
éves dr. Bakonyi Péter néhány nappal a 
választást követõen, tragikus hirtelenséggel 
elhunyt.

Herbályné

Idõközi polgármester-választás
EREDMÉNYEK

TÁJÉKOZTATÓ
A Martfûi Gazdakör január 27-én, 

csütörtökön,16 órakor, a mûvelõdési köz-
pontban kibõvített gazdaköri gyûlést tart.

Téma:
• Tájékoztatás a 2011. évi változá-

sokról, lehetõségekrõl – Sági István or-
szággyûlési képviselõ

• Agromag tájékoztató a termeltetési 
lehetõségekrõl.

Minden gazdálkodót várunk.
Gere Mihályné

Martfûi Gazdakör elnöke

„Örök az arcod, nem száll el szavad,
minden mosolyod, jóságod a
szívünkben marad.
Nincs már holnap, ennyi volt az élet.
Emlékezzetek rám,
s én a szívetekben élek.”

Fájó szívvel emlékezünk édesanyánk,

LÉNÁRT SÁNDORNÉ
halálának 1. évfordulóján.

Szeretõ családod 

MEGEMLÉKEZÉS

A Községi Polgárõrség, Rákócziújfalu 
megköszöni mindazoknak a támogatást, 
akik az elmúlt évben személyi jövedelem-
adójuk 1 %-át (36.967 Ft-ot) ajánlották az 
egyesület céljaira. A pénzt az alapító okirat-
ban megfogalmazott célokra fordítottuk. 

Kérjük, ebben az évben is támogassák 
munkánkat személyi jövedelemadójuk 
felajánlásával!

Adószámunk: 18832426-1-16
Köszönettel:

Pusztai Ferenc
elnök

A Martfû Magazin minden Kedves 
Olvasójának jó egészséget, sikereket,  
boldogságot és boldogulást kívánok az új 
esztendõben.

Herbály Jánosné Kalmár Irén
felelõs szerkesztõ
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A közfoglalkoztatásban bekövetkezett 
jelentõs változások miatt rendkívüli ülést 
tartott december 30-án Martfû Város 
Önkormányzatának Képviselõ-testülete.

December végén megszûnt az „Út a 
munkába” program, amely 2010-ben több 
mint 160 tartós munkanélküli személy 
foglalkoztatását tette lehetõvé az önkor-
mányzat és intézményei számára. 2009-
2010-ben jelentõs létszámcsökkentést haj-
tott végre a martfûi önkormányzat. A 
korábbi, közel 95%-ban állami finanszíro-
zású közmunkaprogram befejezõdésével az 
eddig foglalkoztatottak munkaviszonya az 
év végén megszûnt. Az új közfoglalkoztatási 
rendszer indulásának elhúzódása miatt 
felmerült, hogy januártól az alapfeladataikat 
sem lesznek képesek ellátni az önkor-
mányzati intézmények, ha nem hoz azonnali 
intézkedéseket a képviselõ-testület.

– A közfoglalkoztatás szervezése a 
szociálisan hátrányos helyzetû munka-
nélküliek támogatásához is elengedhetetlen  
– hangsúlyozta a képviselõ-testületi ülésen 
dr. Kiss Edit polgármester.

2011-ben, a jelentõsen leszûkülõ, telepü-
lésekre leosztott közfoglalkoztatási keret 
miatt az elõzõ évi létszám kis részét tudják 
alkalmazni, rövidebb, 4 órás munkaidõben, 
maximum 4 hónapos idõtartamra, az 
önkormányzati rövid idõtartamú közfoglal-
koztatás keretében. 

Az intézményvezetõkkel egyeztetett 
minimális munkaerõigény alapján a lehetõ 
leghamarabb pályázik az önkormányzat az 
új közfoglalkoztatás finanszírozására. Így 
várhatóan január közepén indulhat a 
közfoglalkoztatás I. üteme, s az év során 
még két alkalommal lesz mód újabb pályá-
zat benyújtására. 

December 30-án különösen az elmúlt 
évben az önkormányzat üzemeltetésébe 
visszakerült, a gyermekétkeztetést ellátó 
konyha esetében kellett gyors döntést 
hoznia a képviselõ-testületnek a kiesõ 
közfoglalkoztatottak munkájának azon-
nali pótlására.

Az iskolakonyha üzemeltetése érdekében 
a képviselõ-testület 9 fõvel megemelte 
Martfû Város Önkormányzata Település-
ellátó Szervezetének közalkalmazotti 
álláshelyei számát. Ezzel az intézmény 
létszáma 37 fõrõl 46 fõre nõ, az ön-
kormányzat és intézményeinek összes 
létszáma pedig 218 fõrõl 227 fõre változik.

A biztonságos évindítás érdekében az 
önkormányzat és intézményei esetében sor 
került a betöltetlen közalkalmazotti állás-
helyek felmérésére. A rendelkezésre álló 

kilenc álláshely betöltésével összesen 18 
közalkalmazottal több kezdhette meg a 
munkát január 3-án.

Ez a létszámbõvítés azonban csak 
átmeneti megoldás lehet az elmúlt év végéig 
az „Út a munkába” programban foglal-
koztatottak számához viszonyítva. 

Az önkormányzat továbbra is igyekszik a 
kiesõ munkaerõt elsõsorban a közfoglal-
koztatás keretében pótolni. Ezzel az álla-
milag támogatott foglalkoztatási formával 
ugyanis jelentõs költséget takaríthatott meg 
a város. A január - februárban induló 
közfoglalkoztatási rendszer azonban nagy-
ságrendekkel visszafogja az önkormány-
zatok közfoglalkoztatási lehetõségeit.

– Az önkormányzat 2011. évi költség-
vetését jelentõsen terhelni fogja a jelenleg 
elfogadott létszámbõvítés. Az is biztos, hogy 
a helyi adók tekintetében százmilliós 
nagyságrendû csökkenésre számíthatunk. 
Kényszerpályán vagyunk, valamit lépni 
kellett a folyamatos mûködés érdekében – 
hangsúlyozta dr. Urbán-Szabó Béla, a 
pénzügyi, ügyrendi és városfejlesztési 
bizottság elnöke. Arra is felhívta a figyel-
met, hogy évközben számos közalkalmazott 
munkaviszonya szûnik meg az intézmé-
nyeknél (nyugdíjazás, prémiumévek 
program). – Az év közben kiesõ munkaerõt 
is elsõsorban a közfoglalkoztatás keretében 
kell pótolnunk, mert a foglalkoztatási 
költségeket így lehet valamilyen mértékben 
kompenzálni. Az újonnan felálló közfoglal-
koztatási rendszer azonban sokkal hátrányo-
sabban érinti az önkormányzatokat. 
Megpróbáltunk építeni erre a támogatott 
foglalkoztatási formára, hogy költségeket 
takarítsunk meg, de sajnos erre, abban a 
mértékben, ahogy eddig tehettük, a jövõben 
nem lesz lehetõségünk.

– A közfoglalkoztatási rendszer változása 
a szociális törvény egyes cikkelyeit is mó-
dosítja, amit komplexen kell kezelnünk és 
látnunk. Nagy feladat lesz, hogy olyan reális 
szociális támogatást tudjunk az itt élõknek 
adni, ami azért a megélhetésüket biztosítja – 
figyelmeztetett Gonda Istvánné, az egész-
ségügyi és szociális bizottság elnöke.

– A jogszabályváltozás rákényszeríti az 
önkormányzatokat, hogy minél nagyobb 
számban, minél több szociálisan rászorulót 
foglalkoztassanak. Az új rendszerben min-
denkinek lehetõséget kell biztosítani, aki 
tartósan munkanélküli, hogy ha a 30 napos 
minimális idõre is, de bekerüljön a közfog-
lalkoztatásba – emlékeztetett Hegedûsné 
Blaskó Anikó, a polgármesteri hivatal ható-
sági irodájának vezetõje.

A képviselõ-testület fontosnak tartja a 
tájékoztatást az önkormányzatokat is 
korlátozó, új közfoglalkoztatási rend-
szerrõl. Nagy gonddal és figyelemmel 
kezelik, hogy a közfoglalkoztatásból 
kikerült munkatársak bekerülhessenek a 
szociális ellátási körbe, megszerezhessék 
az ehhez szükséges harminc napos fog-
lalkoztatási jogviszonyt. 

– Az önkormányzat minden erõfeszítést 
meg fog tenni azért, hogy a továbbiakban is 
foglalkoztatni tudja a közmunkában koráb-
ban alkalmazott, magas színvonalú munkát 
végzõ személyeket. Ennek azonban egyrészt 
gátat szab a város anyagi teherbíró képes-
sége, másrészt maga a közfoglalkoztatás 
lehetõségét szûkítõ intézkedés nem az 
önkormányzattól származik – hangsúlyozta 
a polgármester asszony. 

A képviselõ-testületnek a 2011. évi 
költségvetés kidolgozásakor ismét lehe-
tõsége lesz az önkormányzat és intézményei 
foglalkoztatási helyzetének áttekintésére. 
Emellett fokozott figyelemmel kísérik a 
kormányzat által kínált foglalkoztatási 
lehetõségeket is.

Herbályné Kalmár Irén
* * *

Új közfoglalkoztatási formák a 
szociálisan hátrányos helyzetû állás-
keresõk számára

A közfoglalkoztatáshoz nyújtható támo-
gatásokról szóló új kormányrendelet, 
valamint az egyes szociális, gyermekvé-
delmi, családtámogatási, fogyatékosság-
ügyi és foglalkoztatási tárgyú törvények 
módosításáról szóló törvényjavaslat értel-
mében a közfoglalkoztatás eddigi rendszerét 
2011. évtõl kezdõdõen a Nemzeti Közfog-
lalkoztatás Programja váltja fel. A program 
legfõbb célja, hogy minél több munkára 
képes és kész aktív korú, szociálisan rászo-
ruló ember számára biztosítson munkalehe-
tõséget. A közfoglalkoztatási formák átala-
kulásával 2011. január 1-tõl megszûnik a 
közcélú foglalkoztatás, a közhasznú munka-
végzés és a hagyományos központi közmun-
kaprogram, valamint az aktív korú, nem 
foglalkoztatott személyek részére megál-
lapított rendelkezésre állási támogatást a 
bérpótló juttatás váltja fel.

A közfoglalkoztatás új típusai: 
– A közcélú foglalkoztatást váltó forma 

az önkormányzati rövid idõtartamú köz-
foglalkoztatás, amely napi 4 órás munka-
idõvel, 2-4 hónapig terjedhet, a munkabér és 
járulékai, valamint a dologi kiadások 95%-
os támogatásával.

– A közhasznú munkavégzés támogatás 
helyett bevezetésre kerül az önkormányzati 
huzamosabb idejû közfoglalkoztatás, amely 
napi 6-8 órás munkaidõvel, 2-12 hónapig 
terjedhet, a munkabér és járulékai, valamint 
a foglalkoztatással összefüggõ egyéb 
költségek 70-100%-ig terjedõ állami támo-
gatásával.                  (Folytatás a 9. oldalon) 

KÉPVISELÕ-TESTÜLETI ÜLÉS
Késésben az új állami közmunkaprogram indítása

Azonnali közalkalmazotti kinevezések a közfoglalkoztatottak
munkájának pótlására 
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Cserényi Iván õrsparancsnok jelentése 
alapján:

Decemberben is számos feljelentés 
készült szabálysértési ügyekben és a 
jellemzõ közlekedési szabálysértések miatt 
(lejárt vezetõi engedély, érvénytelen 
forgalmi engedély, lejárt orvosi alkalmas-
sági engedély, stb.).

December 1-jén érkezett a bejelentés, 
miszerint a Ságvári úti Férfiszállón két kö-
zépkorú férfi, akik szobatársak voltak, 
összeverekedtek, ittas állapotban. Az egyik 
férfi arcán felületi sérülések keletkeztek. A 
másik férfi ellen testi sértés miatt indult 
eljárás.

December 3-án feljelentést tett egy mart-
fûi lakos élettársa ellen. Az élettárs a hölgy 
pénztárcájából 60 ezer Ft készpénzt tulaj-
donított el. Eljárás indult lopás miatt.

December 3-án egy Martfû Tisza hajlati 
lakos tett feljelentést ismeretlen tettessel 
szemben. A férfi, elmondása szerint a Vasúti 
Sörözõbõl indult haza erõsen ittas állapot-
ban a martfûi tanyájára gyalogosan, és egy 
számára ismeretlen férfi megállt mellette 
gépkocsijával és kérdõre vonta, hogy mit 
keres az út szélén, majd több alkalommal 
bántalmazta õt. A bántalmazott férfit további 
kivizsgálás céljából a mentõk a megyei kór-
házba szállították. Ismeretlen elkövetõvel 
szemben testi sértés miatt indult eljárás.

December 4-én érkezett a bejelentés, 
hogy a martfûi buszpályaudvaron egy mart-
fûi lakos a kerékpártárolóban hagyta 
kerékpárját lezáratlanul, ezt ismeretlen tettes 
eltulajdonította. A lopási kár 15 ezer Ft. 
Ismeretlen személy ellen lopás miatt indult 
eljárás.

Szintén ezen a napon az esti órákban egy 
helyi lakos tett bejelentést, aki elmondta, 
hogy barátnõjével és édesanyjával sétált a 
Lenin úton, és egy helyi „rocker” lakossal 
találkoztak a séta közben, aki a találkozáskor 
kivett a csizmájából egy 20 cm pengehosz-
szúságú kést. A férfi megnézte a kést, majd 
visszatette a csizmájába. A férfi ellen garáz-
daság szabálysértés miatt eljárás indult.

December 6-án lopás történt a Termál 
Hotelben, egy ott dolgozó hölgy tett beje-
lentést, miszerint a táskája eltûnt az asz-
taláról. A táskában volt az összes irata. A 
lopási kár 15 ezer Ft. Az ügyben eljárás in-
dult ismeretlen tettes ellen.

December 7-én egy helyi lakos tett beje-
lentést, hogy fiával Szolnokra utazott 
vásárlás céljából autóbusszal a martfûi 
buszpályaudvarról, majd amikor hazaértek 
észlelte, hogy a táskája nyitva van. A tás-
kából hiányzott a slusszkulcsa, eltûntek 
iratok. Lopás miatt indult eljárás ismeretlen 
elkövetõvel szemben, a lopás helyszíne 
tisztázatlan maradt.

December 8-án egy Krúdy Gyula úti 
lakos tett bejelentést, hogy autóját megron-
gálták, feltehetõen kromofággal leöntötték 
az oldalát. A rongálási kár 500 ezer Ft. 
Rongálás bûncselekménye miatt ismeretlen 
személy ellen eljárás indult.

December 14-én a Tisza Ipartelep terü-
letérõl loptak el egy kerékpárt. Egy helyi 
lakos tett bejelentést, hogy reggel a 2-es 
számú portán szokta elhelyezni a tárolóban a 
kerékpárját, lezáratlanul. A lopási kár 12 
ezer Ft, a kerékpár bordó színû, 28-as méretû 
nõi vázas, hátsó lámpája le volt törve. Sza-
bálysértés miatt indult eljárás.

December 19-én egy Rákóczi úti lakos 
tett bejelentést, miszerint szomszédjához át 
akart menni, és észlelte, hogy szomszédja 
eszméletlenül fekszik a földön. A szolgá-
latban lévõ járõr kiment a helyszínre a men-
tõsökkel együtt. Az ajtót be kellett törni, 
ugyanis az belülrõl be volt zárva. A férfi 
életét már nem tudták megmenteni, halálát 
feltehetõleg kihûlés okozta. Bûncselekmény 
elkövetését kizárták, eljárás nem indult.

December 20-án a martfûi Gyógykem-
ping Drinkbárjában kabátlopás történt. A 
bejelentést egy százhalombattai férfi tette, 
aki éjjel ott szórakozott. A kabátját a székre 
tette, pár óra elteltével észlelte, hogy a kabát 
eltûnt. A kabátban volt a férfi slusszkulcsa, 
egy 6 db-os kulcscsomó. A lopási kár 60 ezer 
Ft. Az ügyben nyomozás indult lopás bûn-
cselekménye miatt ismeretlen tettes ellen.

December 23-án közlekedési baleset 
történt a Szolnoki út és a Május 1.  út keresz-
tezõdésében, a bejelentõ hölgy egy martfûi 
lakos, aki a Szolnoki út felõl haladt kerék-
párjával a Coop Abc irányába, de az Arany 
Fõnix Patika felõl, a Május 1. úton haladó 
gépkocsi nem adott neki elsõbbséget. A 
kerékpáros a gépkocsi oldalához csúszott, a 
kormánnyal és az elsõ kerékkel. A hölgy 
nem esett el, a gépkocsivezetõ megállt a 
Coop ABC-nél, mert oda szállított árut, de 
nem vett tudomást a hölgyrõl, azt mondta, 
hogy neki erre nincs ideje. A felelõsséget 
vizsgálják a közlekedési szakemberek, 
mivel a férfinek is elsõbbséget kellett volna 
adnia a tábla szerint, a nõnek viszont a 
kerékpárját tolva kellett volna haladnia a 
keresztezõdésben.

December 24-én a 442-es fõközlekedési 
út 16-os km szelvényénél történt közle-
kedési baleset. Egy Tiszaföldvár felõl 
érkezõ, cibakházi lakos egy fácánt akart 
kikerülni. Közben az autó beszitált, felpör-
dült és az út melletti árokba borult. Sérülés 
nem történt, az ügyben eljárás nem indult.

Szintén ezen a napon az esti órákban egy 
helyi lakos tett bejelentést, hogy a Rákóczi 
úton sétált hazafelé, amikor élettársának volt 

férje megállította, összeszólalkoztak, majd a 
volt férj több alkalommal arcon ütötte. A 
férfit a megyei kórházba kellett szállítani 
további kivizsgálás céljából. A verekedõvel 
szemben garázdaság bûncselekménye miatt 
eljárás indult.

December 27-én egy martfûi lakos tett 
feljelentést volt élettársa ellen zaklatás 
miatt. A volt élettárs rendszeresen zaklatja 
telefonon, interneten és személyesen is, 
nemcsak a nõt, hanem az új élettársat is. Az 
ügyben zaklatás miatt indult eljárás a volt 
élettárs ellen.

Ezen a napon egy férfi bejelentette, hogy 
a Rákóczi úton sétált a kerékpárúton, ahol 
egy másik férfi és a barátnõje kerékpározott 
egymás mellett. A bejelentõ férfi nem fért el 
mellettük, vitába keveredtek, majd a beje-
lentõ férfi ököllel arcon ütötte a kerékpáros 
férfit. A sértett rendõrt hívott, a bejelentõ 
elismerte tettét. Ellene könnyû testi sértés 
elkövetése miatt indult eljárás.

December 29-én a 442-es fõközlekedési 
út 12-es km szelvényénél egy tiszaföldvári 
lakos szabálytalanul várakozott a ka-
nyarban. Ellene szabálysértési eljárás indult.

December 31-én bejelentést tett egy 
martfûi lakos, hogy december 30-án a Pol-
gármesteri Hivatal kerékpártárolójából 
ellopták a lezáratlan kerékpárját. Az eltûnt 
bicikli 28-as méretû, nõi vázas, fehér színû, 
elején kosár volt felszerelve, új gumik 
voltak a kerekeken. A lopási kár 10 ezer Ft. 
Tulajdoni szabálysértés miatt eljárás indult 
ismeretlen elkövetõvel szemben.

Január 1-jén egy martfûi lakos bejelentést 
tett, hogy december 31-én az esti órákban a 
Május 1. úton található garázssorokhoz 
ment be a barátjához a garázsba, a kerékpárt 
kint hagyta lezáratlanul. Fél óra múlva 
észlelte, hogy a kerékpár eltûnt. A kerékpár 
FBN típusú, triál vázas, fehér pedálokkal, 
pirosra festett vázzal. Értéke 85 ezer Ft. 
Lopás bûncselekménye miatt ismeretlen 
személy ellen indult eljárás.

Biacsi Annamária

RENDÕRSÉGI HÍREK – Kihûlés okozta a halálát

– Az országos éves közfoglalkoztatási 
programok, amelyek összefogják az állami 
tulajdonú infrastruktúra és vagyonkezelés 
területét, az ár- és belvízvédelem, a közutak, 
a vasutak, az állami erdõterületek, a megú-
juló energiaforrások, az energiatakarékos-
sághoz kapcsolódó közfoglalkoztatási lehe-
tõségeket.

– Új típusként bevezetik a kis- és közepes 
vállalkozások legfeljebb 12 hónap idõ-
tartamú, a munkabér és járulékainak 70 %-át 
támogató közfoglalkoztatási formát is. 

A közfoglalkoztatás költségei a Munka-
erõ-piaci Alapból, településenként megál-
lapított keret alapján, pályázati úton igé-
nyelhetõk.  Az új közfoglalkoztatási formák 
a munkaügyi kirendeltségekkel való szoros 
együttmûködéssel valósulhatnak meg.
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2011. januártól a Martfû Egészségházban

KARDIOLÓGIAI SZAKRENDELÉS
indul csütörtöki napokon, hetente, a délutáni órákban.

Rendel: dr. Kecskeméti László.

Kérem betegeinket, a várakozási idõ elkerülése miatt az alábbi 
telefonszámon bejelentkezni szíveskedjenek.

06-30-625-7744

„Dolgozzunk együtt az Ön szívéért!”

Magyarországon a mai napig a vezetõ ha-
lálokok között a szív-érrendszeri megbete-
gedések állnak. Szinte mindegyikünk csa-
ládjában, vagy ismerõseink között elõfor-
dult már szívizom infarktussal magyarázott 
tragikus szívhalál.

Írásomban ezen betegség megelõzésének 
lehetõségeivel szeretnék röviden foglal-
kozni.

A szívkoszorúerek elmeszesedése ma 
már ismert, közel 20, a betegség kialaku-
lásáért felelõs rizikótényezõre vezethetõ 
vissza. Ezek közül a betegség gyakoriságát 
leginkább fokozó, a beteg által is befo-
lyásolható négy rizikótényezõt szeretném 
kiemelni. 

1. Dohányzás
Magyarországon 2003-ban a férfiak  

40%, míg a nõk 43%-a  dohányzott. El-
szomorító tény, hogy ez az adat a fiatalok 
körében még magasabb számot mutat, és 
egyre emelkedik.

Nem lehet eléggé hangsúlyozni, hogy a 
dohányzás az egyik legtöbb kárt okozó 
rizikótényezõ. Ezen túlmenõen nem csak az 
érrendszeri, hanem bizonyos tüdõgyógyá-
szati és daganatos megbetegedések gyako-
riságáért is felelõs.

Ezt a rizikót azért hangsúlyoznám, mert 
bár a dohányzás elhagyása a betegek szá-
mára az egyik legnehezebb feladatnak tûnik, 
elhagyásával ugyanakkor egészségükért a 
legtöbbet tehetik.

2. Magas vérnyomás
Ezt követõen a magas vérnyomásról ten-

nék említést. Itt szeretném kihangsúlyozni, 
hogy a mai gyógyszeres kezelés sokrétûsége 
lehetõvé teszi a jól kontrollált vérnyomás 
beállítását, mely tovább csökkenti az érel-
meszesedési kockázati tényezõket.

3. Cukorbetegség
Harmadsorban szeretnék a cukorbeteg-

ségrõl említést tenni. Ma a betegek számára 
egyre korszerûbb gyógyszerek állnak ren-
delkezésre. Az étrendi, életmódbeli változ-
tatások kizárólag az érintetteken múlnak.

4. Vérzsírszint emelkedés
Röviden említeném az érelmeszesedésért 

felelõs vérzsírszint emelkedéseket, melye-
ket, orvosi segítség mellett, diétás tanács-
adással és megfelelõ gyógyszeres kezeléssel 
tudunk kontrollálni.

Szeretnék nyomatékot adni annak, 
hogy a felsorolt rizikótényezõk kezelé-

sében az Önök szerepe a leghangsú-
lyosabb.

A következõkben kiemelném a  tünetek 
felismerésének fontosságát, mely szorosan 
összefügg a mai legkorszerûbb, idõben tör-
ténõ kezelés alkalmazásával.

Amennyiben a beteg állapotában az 
alábbi változásokat észleli: terhelhetõsé-
gének csökkenése, ritmuszavar, fulladásér-
zés, a mellkas területére kiterjedõ fájdalom,   
háziorvosát vagy szakorvosát keresse fel!

2011 januárjában induló szakrendelé-
semen remélem, hogy Önökkel és háziorvo-
saikkal, illetve kórházi szakorvosokkal 
együtt a szívbetegségek gyakoriságának 
csökkenését elérjük.

Dr. Kecskeméti László
kardiológus szakorvos

MEGELÕZHETÕ-E A SZÍVINFARKTUS?

• A Posta mögötti új soron garázs eladó. Érdeklõdni lehet: 06-30-558-4697
• Gyermekfelügyeletet és bejárónõi munkát vállalok, felelõsségteljesen, megbízhatóan, 

leinformálhatóan. Tel.: 70/328-2799
• Albérletbe kiadó egyszobás, földszinti lakás a Munkácsy úton. Érdeklõdni: 70/339-0269
• Január 4-én Martfûn, a LIDL-nél találtunk egy 1-2 év körüli, szálkás szõrû tacskó keverék kan 

kutyust. A 70/245-6127-es vagy 56/452-000-ás telefonszámokon várjuk a régi vagy az új gazdi 
jelentkezését.

• Eladó áron alul Martfûn, zöldövezetben, újváros részen családi ház, nagy alsóépülettel. Két 
család részére is megfelelõ. Elsõ, esetleg második emeletig egy vagy másfél szobás cserét 
beszámítok. Érdeklõdni: 20/482-7638

 2• Eladó, Martfû, Sallai út 2. sz. alatti négylakásos társasházban 61 m -es, egy szobás, elsõ emeleti 
2lakás. A lakáshoz 13 m -es pince és padlástér tartozik. Irányár: 6,5 millió Ft. Érdeklõdni lehet: 

70/3151547-es telefonszámon.

APRÓHIRDETÉSEK

Ágoston Mihály
(1937-2009)

halálának 1. évfordulójáról.
Feledni valakit, lehetetlen csoda.
Mert akit szerettünk,
azt nem feledjük soha.

Lánya, unokái, a gyászoló család

MEGEMLÉKEZÉS



 

HIRDETÉS

FEGYVERNEK ÉS VIDÉKE KÖRZETI
   TAKARÉKSZÖVETKEZET MARTFÛI

    KIRENDELTSÉGE
5435 Martfû, Május 1. út 14. Tel.: 56/580-523, Fax: 56/580-524

KÖLTSÉGCSÖKKENTÕ
SZEMÉLYI HITEL
Maximális futamidõ 10 év.

THM 500 ezer Ft-ra, 36 hónapra 27,43%

Mezõgazdasági termelõk figyelmébe ajánljuk:

KÁRENYHÍTÕ MEZÕGAZDASÁGI HITEL

A részletekért keresse bizalommal kirendeltségünket!

2011. január 11. oldal

MEGEMLÉKEZÉS
SZMELÓ PÁL

halálának 6. évfordulója alkalmából.
„Peregnek a napok, suhannak az évek,
míg élünk, nem feledünk téged."

 Feleséged és családod
Martfû - Tiszajenõ

(Tirrén Tenger partján, Róma és Nápoly között)
2011. augusztus 26. - szeptember 4-ig.

Kirándulások: Firenze - Róma - Vatikán - 
Capri sziget - Nápoly - Vezuv - Pompei - 

Sorrentói félsziget
Elhelyezés 2-6 fõs szobákban.

Részvételi díj: 70.900 - 86.900 Ft-ig, mely 
összeg a kirándulások árát is tartalmazza.

Indulás Martfûn a Lidl parkolóból.
Jelentkezni lehet: 2011. március 15-ig.

Bõvebb felvilágosítás:
450-028, 30/304-7351 Fülöpné

2011. június 17. - június 26-ig

2011. augusztus 26. - szeptember 4-ig.

Elhelyezés 2-5 fõs szobákban. 

Részvételi díj 41.900 - 54.900 Ft-ig,

mely összeg a szállás és az autóbusz árát 
tartalmazza.

Indulás Martfûn a LIDL parkolóból.

Jelentkezni lehet: 2011. március 15-ig.

Bõvebb felvilágosítás:

450-028, 30/304-7351 Fülöpné

25 éves házassági évfordulójuk alkalmából
szeretettel köszönti Kovács Zoltánt és Kovács 

Zoltánnét (Bene Margit) Bene mama.
Sok boldogságot, jó egészséget és hosszú életet kívánok.

„Vezessen a sors boldog utakon,
Öröm-tavasznak tündér 
korszakán.”
(Petõfi Sándor)

KOVÁCS ANITA
10. születésnapja alkalmából

sok boldogságot és nagyon szép 
életet kívánok.

Bene mama 

Gyere, tornázzunk együtt!

Megfogadtad, hogy januártól töb-
bet mozogsz? Itt az alkalom, hogy be is 
tartsd! Olyan mozgásra vágysz, ami 
felfrissít, kikapcsolja tested - lelked és 
kellemes mellékhatásként alakformá-
ló hatása is van?

Gyere, bizonyosodj meg róla, hogy a 
ruganyos gerinc, lapos has, feszes alak nem 
csak mások kiváltsága - csak tenni kell érte!

Pilates torna: hétfõ 18.30 - 19.30
Alakformáló torna: szerda 18.30 - 19.30

Helyszín: Termál Hotel Martfû

A tornát vezeti: Takácsné Nádi Éva 
 06/20-495-7365

OLASZORSZÁGI NYARALÁS SPERLONGÁBA GÖRÖGORSZÁGI NYARALÁS
KORFU SZIGETÉRE
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A kormányzás eddigi féléve alatt hozott 
törvényeknek köszönhetõen számos, a min-
dennapjainkat meghatározó törvény lépett 
életbe január 1-jén.

Egykulcsos, arányos, családi adórend-
szer – A legfontosabb és mindenkit érintõ 
változás, hogy január 1-jével életbe lépett Ma-
gyarország eddigi legalacsonyabb, 16%-os 
egykulcsos adórendszere, amellyel mindenki 
keresetével arányosan adózik. 

Az új adórendszer legnagyobb nyertesei 
azok a munkavállalók, akik gyermeket nevel-
nek. Számukra jelentõs támogatást jelent a 
családi adórendszer bevezetése – bruttó kere-
setüktõl és a gyermekek számától függõen – 
havi több ezer, de akár több tízezer forinttal 
marad több a fizetéskor a borítékban. A családi 
adólap-kedvezmény – az eltartottak lélekszá-
mától függõen – kedvezményezett eltartottan-
ként és jogosultsági hónaponként egy és kettõ 
eltartott esetén 62 500 forint, három és minden 
további eltartott esetén 206 250 forint.  

Az intézkedés hatására, egy átlagos mun-
kabérrel rendelkezõ, gyermeket nevelõ szülõ 
eddigi nettó fizetésénél akár 10-20%-kal is 
többet kaphat fizetéskor, illetve a többgyerme-
kes családok többsége teljes mértékben men-
tesül a személyi jövedelemadó fizetése alól. 

Az új adórendszer gyermekkedvezményei 
2011-ben több mint hatszázezer szülõt mente-
síthetnek az adófizetés alól. Az új adórendszer 
hosszútávon, a családok támogatása és a mun-
kahelyteremtés ösztönzése révén, Magyar-
ország alapvetõ problémáiból való kitörését 
segítheti: a munkanélküliségbõl, a gazdasági 
megtorpanásból és a demográfiai válságból.  

Elsõ teljes adóév a 10%-os társasági 
adóval – 2010. július 1-jén életbe lépett a 
társasági adó csökkentése, de 2011 lesz az elsõ 
teljes adóév, amikor a hazai vállalkozások 500 
millió forintos adóalapig a korábbi 19% he-
lyett 10% -os társasági adót fizetnek.  

Az egykulcsos adózás és a társasági adó 
csökkentésének köszönhetõen 600-700 mil-
liárd forinttal több marad a magyar lakos-
ságnál és a vállalkozásoknál. Az adócsök-
kentés közel 262 ezer pozitív adóalappal 
rendelkezõ társas vállalkozás terheit mérsékli. 

Csökken a kamatadó mértéke, egyúttal 
az „adózási kiskapuk" bezárultak – Az 
egykulcsos személyi jövedelemadózás be-
vezetésével a kamatjövedelemre háruló adó 
kulcsa is 20%-ról 16%-ra csökken. Ezzel 
egyidejûleg a nyitott „adózási kiskapuk" be-
zárulnak: kamatadót kell fizetni a nyitott 
kamatperiódusú, 2006. szeptember 1-je elõtt 
kötött betét-, folyószámla-, bankkártya- és 
takarékbetét-konstrukciók kamatára, valamint 
a 2006. szeptember 1-jét megelõzõen kötött 
életbiztosítási szerzõdéshez kapcsolódó be-
fizetés 2010. december 31-ét követõ idõszakra 
járó hozamára is. 

Új lehetõség a hazai vállalkozásoknak – 
Újabb, eddig égetõen hiányzó lehetõség nyílik 
meg a hazai vállalkozások elõtt: Széchenyi 
Önerõ Hitel Program indul a pályázati források 

nagyobb arányú kihasználása és a sikeresen 
megvalósuló projektek számának növelése 
érdekében (a hitel maximum 50 millió forin-
tos, legfeljebb 10 éves futamidejû). Ez lehetõ-
vé teszi, hogy akár önerõ nélkül vagy minimá-
lis önerõvel kezdjen valaki sikeres vállalko-
zásba. 

A Széchenyi Kártya Forgóeszköz hitel 
2010. augusztus 1-jétõl mûködik (a vállalko-
zások hitel-portfóliójának racionalizálása, 
piacaik megtartása és bõvítése érdekében leg-
feljebb 25 millió forintos, legfeljebb 3 éves 
futamidejû). A Széchenyi Beruházási hitel-
program szeptember 1-jétõl mûködik (maxi-
mum 50 millió forintos, legfeljebb 10 éves fu-
tamidejû, a beruházások ösztönzése, a vállal-
kozások piacainak megtartása és bõvítése 
érdekében). 

Nõtt a minimálbér – 2011. január 1-jétõl a 
minimálbér havi 78000 Ft, a garantált bérmi-
nimum havi 94000 Ft. A munkáltatók és a 
munkavállalók megállapodása szerint 2011-
ben 4-6%-os az ajánlott béremelés mértéke. 

Akinek jövõre csökkenne a bére a köz-
szférában, az kompenzációt kap – A köz-
szférában az állami takarékosság jegyében 
nem lesz béremelés.  A kormány az alacsony és 
közepes keresetû, gyermekek utáni családi 
kedvezményre nem jogosult munkatársak fize-
tését egy rendszeres havi kompenzációs ösz-
szeggel egészíti ki. Amennyiben a gyermekes 
munkavállaló olyan alacsony keresettel ren-
delkezik, hogy nem tudja kihasználni a családi 
kedvezmény nyújtotta elõnyöket, akkor õ is 
jogosulttá válik a kompenzációra. Így a köz-
szféra egyetlen munkavállalójának sem csök-
ken a nettó havi jövedelme.

Egyszerûsödik a személyi jövedelemadó 
bevallás – a magánszemélyek a 2011. évi 
jövedelmeikrõl bevallás helyett adónyilatko-
zatot tehetnek. Az adónyilatkozat benyújtha-
tóságát a személyi jövedelemadózás rendsze-
rének egyszerûsítése, illetve az egykulcsos 
adórendszer bevezetése tette lehetõvé.   Ezzel  
az intézkedéssel mintegy 3 millió magánsze-
mélynek elegendõ lesz egy 1 oldalas adónyi-
latkozatot beadnia, amelyben elismeri, hogy a 
munkáltatója megfelelõen vonta le a közter-
heket, és kérheti, hogy a nyilatkozatot a ható-
ság adóbevallásként dolgozza fel. 

Egyszerûsödik a 2010. évi jövedelmekrõl 
benyújtandó személyi jövedelemadó bevallás 
is: a korábbi 36 oldalas helyett 12 oldalas 
nyomtatványt kell kitöltenie az adózóknak. 

Családtámogatások – 2 évrõl 3 évre emel-
kedett a GYES idõtartama a szociális és csa-
ládügyi törvények módosításával. A kormány 
megteremtette az örökbefogadói GYES lehe-
tõségét, amelyet a gyermek 10 éves koráig 6 
hónap idõtartamra vehetnek igénybe az örök-
befogadó szülõk. Ha egy édesanya visszamegy 
dolgozni, akkor csak a részmunkaidõs, heti 30 
órás munkaidõ mellett kapja meg a GYES-t, a 
nyolcórás munkaidõ mellett már nem.

Átalakult a közfoglalkoztatás – Megszûnt 
a rendelkezésre állási támogatás (RÁT) és 

helyette bérpótló juttatás (BPJ) van. Ennek 
mértéke megegyezik a RÁT összegével, azaz a 
mindenkori öregségi nyugdíj minimuma, 
28500 forint. 2011-ben legalább 30 nap mun-
kaviszonnyal kell rendelkeznie annak, aki a 
rákövetkezõ évben, 2012-ben bármilyen 
ellátásban szeretne részesülni. Ezt a feltételt 
úgy is lehet teljesíteni, hogy hat hónapig mun-
kaerõ-piaci képzésben, programban vesz részt. 

Az önkormányzatoknak a kormány lehetõ-
séget ad arra, hogy rendeletben szabályozzák a 
saját lakókörnyezet rendben tartási kötelezett-
ségét, és aki a lakókörnyezetét nem tartja rend-
ben, az nem lesz jogosult ellátásra. A munka-
nélküli köteles elfogadni a munkaügyi szer-
vezet által felajánlott bármilyen munkát. 

Bõvült a közfoglalkoztatásban résztvevõ 
munkáltatók köre is. Januártól a cégek, ha 
hátrányos helyzetû munkanélkülit szeretnének 
foglalkoztatni a vállalkozásban, akkor maxi-
mum 8 hónapig a bruttó bér- és járulék 70%-át 
kaphatják meg támogatásként, és ez 4 hónapos 
foglalkoztatási kötelezettséggel társul. A Start 
és a Start Extra kártyának a kedvezményeit is 
lehetõség lesz igénybe venni a továbbfoglal-
koztatási 4 hónap alatt. 

Az egyházaknak, a civilszervezeteknek és a 
kisebbségi önkormányzatoknak is lehetõségük 
lesz pályázni a közfoglalkoztatás keretében.

Az új közfoglalkoztatási program három fõ 
elemet – az országos, illetve az önkormányzati 
6-8 órás, valamint az önkormányzati 4 órás 
rövidebb idejû közfoglalkoztatást – tartalmaz. 
Bizonyos esetekben az önkormányzati köz-
foglalkoztatáshoz kapcsolódó dologi kiadásra 
is biztosítanak egy meghatározott keretet. 

Kedvezményes a nõk részmunkaidõs 
foglalkoztatása – Január 1-jétõl azok a mun-
kaadók, akik készek részmunkaidõs foglalkoz-
tatást is nyújtani a nõknek, az eddigi 27%-os 
TB járulék helyett 20%-os járulékot fizetnek. 
A nõk foglalkoztatási esélyeit javítandó intéz-
kedés részben összefügg a gyes feltételeinek 
megváltoztatásával: a gyes ismét 3 év, és heti 
30 órában munka vállalható mellette. 

Nyugdíjemelés – infláció fölött, 3,8%-kal 
emelkednek a nyugdíjak.  

Nõk 40 év munkaviszony utáni nyugdí-
jazása – 40 év munkaviszony után minden nõ 
nyugdíjba mehet. Az új törvény egyszerre 
ismeri el a nõk munkában és gyermekneve-
lésben való helytállását. Januártól az öregségi 
teljes nyugdíjra lesz jogosult - az életkortól 
függetlenül - az a nõ is, aki legalább 40 év 
jogosultsági idõvel rendelkezik. 

A jogosultsági idõbe beleszámít a keresõ 
tevékenységgel járó biztosítási vagy azzal egy 
tekintet alá esõ jogviszonnyal szerzett szol-
gálati idõ, valamint a gyermekneveléssel szer-
zett szolgálati idõ legfeljebb 8 évig (a ter-
hességi-gyermekágyi segélyben, gyermek-
gondozási díjban, gyermekgondozási segély-
ben, gyermeknevelési támogatásban eltöltött 
idõszak). Öt gyermek felnevelése esetén vi-
szont egy évvel, minden további gyermek ese-
tén pedig újabb egy-egy évvel, de összesen 
legfeljebb hét évvel csökken a nyugdíjjo-
gosultság ideje. 

Fontosabb jogszabályváltozások 2011. január 1-jétõl
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Azoknak az édesanyáknak, akiknek sú-
lyosan fogyatékos, vér szerinti vagy örökbe fo-
gadott gyermekére tekintettel ápolási díjat álla-
pítottak meg, elegendõ a 40 év helyett 30 év 
jogosultsági idõt igazolni. A jogosultsági idõbe 
nem számít be a tanulmányi idõ és a munka-
nélküli ellátás ideje.

Nyugdíjrendszer átalakítása – A mostani 
és jövõbeni nyugdíjak biztonsága érdekében 
2011-ben megkezdõdik a nyugdíjrendszer áta-
lakítása. Megszûnik a kötelezõ magánnyugdíj-
pénztári tagság, és ezzel együtt a kormány 
megszünteti a magánnyugdíj-pénztárakba tör-
ténõ átutalásokat. A munkavállaló választhat, 
hogy az állami nyugdíjrendszer tagja lesz, 
vagy önkéntes alapon magánnyugdíj-pénz-
tárba teljesít nyugdíjcélú befizetéseket. Ezeket 
kiegészítheti még önkéntes megtakarításokkal. 

Az intézkedés célja, hogy az állami nyug-
díjalap 12 éve egyre növekvõ hiányát a kor-
mány megszüntesse, a nyugdíjjárulékok fize-
tését az állami nyugdíjalapba terelje, és így a 
mostani és jövõbeni nyugdíjasok nyugdíját 
megvédje.  

A nyugdíjjárulékból keletkezõ bevételeket 
a kormány nyugdíjak kifizetésére, illetve az 
államadóság csökkentésére fordítja.

Új gázár-szabályozás – a lakosság nagy 
részénél egyáltalán nem emelkedik a gáz ára, 
1200 köbméteres fogyasztásig a kormány 
fenntartja az ármoratóriumot. A kormány be-
avatkozásának, illetve az életbe lépõ új sávos 
gázár-szabályozásnak köszönhetõen a lakos-
ság jóval védettebb az irracionális gázáreme-

léstõl. A fogyasztók 57%-ánál (1200 köbméter 
fogyasztásig) egyáltalán nem változik a gáz 
ára. A fogyasztók 9%-ánál (1200-1500 köb-
méter között) 0,7%-os növekedés várható. A 
többi (1500 köbméter fölötti) fogyasztó ese-
tében sem éri el sehol az árnövekedés a két-
számjegyû mértéket. 

Kettõs állampolgárság – Magyarország 
megnyitotta a lehetõséget a határon túli ma-
gyarok számára, hogy kettõs állampolgárságot 
szerezzenek. Az egyszerûsített honosítási el-
járás szerint akár három hónap alatt magyar 
állampolgárságot kaphat a kérelmezõ.  

Az egyszerûsített honosítási eljárás lénye-
ge, hogy nem kell Magyarországon letelepedni 
a határon túli magyaroknak a magyar állam-
polgárság megszerzéséhez, nem kell állampol-
gársági vizsgát tenni, elegendõ a magyar nyelv 
ismerete, és nem kell a magyarországi lakóhe-
lyet és megélhetést igazolni.  

Médiaszabályozás – Az új törvény hatálya 
kiterjed a hírportálokra, internetes újságokra 
is. A jogszabály meghatározza a közönség 
jogait és a sajtó kötelezettségeit is. Az új mé-
diatörvény új szabályokat vezet be a kiskorúak 
és gyermekek védelmében, bevezeti pl. a hatos 
karikát. Szabályozza a kötelezõ európai tar-
talom mennyiségét, védi a családokat és ren-
delkezik a nemzeti értékek bemutatásáról.  

Kormányhivatalok – A fõvárosi és me-
gyei közigazgatási hivatalok jogutódjaként 
létrejöttek a kormányhivatalok, a kormány 
általános hatáskörû területi szervei. A hivata-
lok összehangolják és segítik a kormány mun-

káját. A hivatalok megalakulásával párhuza-
mosan az ország 29 pontján megkezdték mû-
ködésüket a Kormányablakok. A kormány-
ablak széleskörû tájékoztatást nyújt arról, hogy 
ügyét mikor, hogyan és melyik hatóságnál 
intézheti; felvilágosítást ad arról, hogy az adott 
ügyben milyen kérelmet, formanyomtatványt 
szükséges elõterjeszteni; segít a szükséges 
formanyomtatványok kitöltésében, a csato-
landó dokumentumok ellenõrzésében. 

Felgyorsul a közigazgatási eljárások ügyin-
tézése: naptári napokban, és nem munkana-
pokban kell megállapítani a közigazgatósági 
hatósági eljárásokban a határidõket.

A Kormányzati Kommunikációért Felelõs 
Államtitkárság tájékoztatója alapján 

 

November 3.
Csongrádi Zsolt Gábor
Erdei Éva – Csongrádi Zsolt
Kossuth út

Üdvözöljük
újszülötteinket

A Martfû Magazin következõ lap-
száma várhatóan február 10-én, csü-
törtökön jelenik meg. Írásaikat, hir-
detéseiket február 4-ig adhatják le a 
szerkesztõségben.

AKTUÁLIS
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Az általános iskola büszkeségei

„Csak kétféleképpen élheted az életed. 
Vagy abban hiszel, a világon semmi sem va-
rázslat. Vagy pedig abban, hogy a világon 
minden varázslat.” 

Újabb év elé érkeztünk, mely alkalomból 
kicsit hátradõlünk és visszatekintünk... 
Felidézzük az elmúlt szép pillanatokat … 
szívünkben feléled egy-egy régi emlék… 
Mi is, gyermekeink is öregedtünk egy évvel 
… mozgalmas év volt ez… A világnak és 
számunkra is … átadták a világ legma-
gasabb, ember keze által épített épületét, 
nálunk az új, színes biciklitárolókat… meg-
nyitották a vancouveri téli olimpiát, mi 
megyei és országos versenyeket nyitottunk 
meg kimagasló eredményeinkkel … júli-
usban lezajlott a foci VB, a mi lurkóink nyári 
táborokban rúgták a bõrt... decemberben 
New Yorkban a Broadwayen bemutatták a 
Tavaszébredést, mi a Varázslat c. mesejá-
tékot… Varázslatos volt….

A színdarab négy barát különleges négy 
évérõl szól. A barátok életükben elõször sza-
kadnak el egymástól, ezért amikor egy 
butikban rábukkannak egy farmerra, amely 
csodálatos módon, mind a négyükön tökéle-
tesen áll, elhatározzák, hogy a farmerral fog-
ják tartani a kapcsolatot az elõttük álló évek-
ben. Mindegyikük egy évig használja a far-
mert, megnézi, hogy szerencsét hoz-e, aztán 
továbbküldi a következõ barátnak. Bár a 
kilométerek elválasztják Õket, a négy fiatal 
együtt tapasztalja meg az életet, a szeretetet, 
a megbocsátást a négy év alatt, ami mind-
nyájuk számára feledhetetlennek bizo-
nyul…

Az elõadás mondanivalója értelemszerû 
és a cím is mutatja, mirõl van itt  szó! Látvá-
nyos, érzelmes, humorral átszõtt játékot 
láthattunk, mely korhatár nélkül mindenki 
gyönyörûségére szolgált. A nézõk nagyszerû 
élményekkel távozhattak, így reméljük, 
hogy az iskolai „évzáró” e rendhagyó módja 
folytatódhat a jövõben is! Az elõadás bevé-
telét a „Tehetséges Tanulókért” Alapítvány 
céljainak megvalósítására fordítjuk. 

A „Tehetséges Tanulókért” Alapítvány 
kuratóriuma és az iskola vezetése arra törek-
szik, hogy minden tehetséges gyermek ré-
szesüljön a mesejáték bevételébõl. A gye-
rekek utaztatását, versenyek nevezési díjait, 
szavaló- és énekversenyek jutalmazását, 
kirándulásokat és táborokat támogat az 
alapítvány, igyekezve ezzel is csökkenteni a 
szülõk kiadásait.

Az elõadás utáni szombaton az elõzõ 
évekhez hasonlóan ebben a tanévben is isko-
lagyûlést tartottunk, ahol a következõ szép 
eredmények kerültek megemlítésre:

2010. november 25-én rendezték meg 
Szolnokon az Országos Mesemondó 
Versenyt. Iskolánkat Marádi Ákos (7.b) és 
Kiss Donát Márk (8.b) képviselte. A fiúk 2-2 
népmesét mondtak el, és produkciójukkal 
szép sikert arattak. 

Kiss Donát Márk 1. helyezett és közön-
ségdíjas lett, Marádi Ákos 2. helyezést ért el.

November 30-án tartottuk meg a „Szép 
Magyar Beszéd” Verseny iskolai fordulóját.

Eredmények, 5-6. évfolyam: 1.Vörösla-
kos Mihály Balázs (5.b), 2. Szajli Cintia 
(6.b), 3. Kiss Helga (5.a). 7-8. évfolyam: 1. 
Tanka Fanni (8.a), 2. Bozorádi János (8.b).

ért el Nagy Dorina 2.b, 2. Kiss Anna 2.c, 3. 
Hovodzák Orsolya 2.b. Õk jutottak tovább a 
területi döntõre Szolnokra.

Tánceredmények – Mûvészeti Iskolák 
Táncversenye  Szentes: Gyermek II. Latin 
kategória IV. hely Bagi Ádám - Balanescu 
Lili, kezdõ Latin kategória 3. hely Erõs 
András.

Sakk – VII. Szanda Kupa, november 27.: 
Kiss Donát 2., Rácz Norbert 4., Pál Ágnes 4.,  
Pfeffer Csenge 5., Kocsia Olivér 10.

Könyvjutalomban részesültek színvona-
las elõadásukért: Szabó Andrea (8.a), Forrai 
Tímea (8.a), Marádi Ákos (7.b), Hovodzák 
Imre (7.a).

A területi fordulón iskolánkat képviselik: 
Vöröslakos Mihály Balázs, Szajli Cintia, 
Tanka Fanni és Bozorádi János.

December 8-án volt a Damjanich szava-
lóverseny. Tanulóink színvonalas szavala-
tokat adtak elõ.

Helyezést értek el és könyvjutalomban 
részesültek: Kiss Helga (5.a) 2. helyezett 
lett, Melis Eszter (5.a) 3. helyezést ért el,  
Kiss Donát Márk (8.b) 1. helyezett lett, So-
mogyi Rebeka (6. c) különdíjban részesült.

A Mezõtúri Általános Iskola által szerve-
zett SzÓ-JÁTÉK  nyelvtani versenyen a 4.c 
osztály Pingvinek csapata a 162  csapatból a 
60. helyen végzett. A csapat tagjai: Légrádi 
Gréta, Kollár Vanda, Polgár Krisztina.

Pintér Viktória 1. b osztályos tanuló a 
Megyei Rendõrségi Rajzpályázaton, „Köz-
lekedj szabályosan” témában Különdíjas 
lett.

Mikulás Kupa néven rendeztek uszo-
nyos búvárúszó versenyt a kecskeméti uszo-
dában.

Eredmények: ifjúságiak, fiúk, 50 m uszo-
nyosúszás: 7. Nagy Balázs, 100 m uszonyos 
gyorsúszás:12. Nagy Balázs, 200 m uszo-
nyosúszás: 8. Nagy Balázs

December elején a szolnoki Rákóczi Úti 
Általános Iskola által meghirdetett 5. osztá-
lyosok német versenyére több tanulónk 
jelentkezett. Közülük Tóth Dorottya és Tóth 
Boglárka 5. a osztályos tanulók vehettek 
részt a verseny második fordulójában, ahol 
mindketten nagyon szép eredményt értek el, 
és bejutottak a döntõbe.

A Dinasztia Kiadó által indított országos 
LÜK verseny iskolai fordulóján 1. helyezést 

Az idén is meghirdette a Városi Mûvelõ-
dési Központ és Könyvtár az olvasópályá-
zatot. A 4.a és 4.c osztályos tanulók igen 
eredményesen szerepeltek. Könyvet kaptak 
hibátlan munkájukért: Botka Anikó 4.a, 
Kozma Kata 4.a, Krakkai Dániel 4.a, Kraicz 
Gyula 4.a, Szabó Nikol 4.a, Kenyeres Viki 
4.c, Lovász Anita 4.c, Pintér Vivien 4.c, Tor-
ba Sándor 4.c

2010. 11. 27-én Szolnokon rendezték a 
négyfordulós megyei úszóbajnokság záró 
fordulóját.

Legeredményesebb versenyzõink: Ko-
vács Vivien aranyérem pillangó, ezüstérem 
gyorsváltó, bronzérem gyorsúszás, 9. hely 
mellúszás; Botka Anikó ezüstérem mell-
úszás, ezüstérem gyorsúszás, ezüstérem 
gyorsváltó, bronzérem pillangóúszás; Fülöp 
Fanni ezüstérem mellúszás, ezüstérem 
gyorsúszás, ezüstérem gyorsváltó; Hornyák 
Döme ezüstérem gyorsúszás, ezüstérem 
gyorsváltó, bronzérem pillangóúszás, 7. 
hely mellúszás; Erdélyi Dániel ezüstérem 
gyorsúszás, bronzérem mellúszás, 4. hely 
mellváltó; Fülöp Ádám bronzérem mell-
úszás; bronzérem vegyesúszás; bronzérem 
vegyesváltó; Bakó László ezüstérem gyors-
váltó; Erdélyi András ezüstérem gyorsváltó; 
Kovács Péter bronzérem vegyesváltó; Bér-
czi Blanka bronzérem vegyesváltó; Kiss 
Anna 4.hely mellváltó; 6. hely mellúszás; 7. 
hely gyorsúszás.

A négy forduló összesítése után a megye 
legjobb úszói: 2002-2003-ban születettek: 
fiúk 2. Erdélyi Dániel, lányok 3. Fülöp 
Fanni. 2000-2001-ben születettek: lányok 2. 
Botka Anikó.

Az iskolagyûlés után idén is megrendez-
tük az Adventi Vásárt. Itt mindenki eladásra 
kínálhatta portékáját, így nem csak lélekben 
gazdagodva vághatott a pihenés édes nap-
jaiba.



2011. január 15. oldal

Manapság sokat hallani, hogy a diákok 
nem szeretnek olvasni, és nem ismerik a 
verseket. A 2010. december 8-án megren-
dezett Damjanich szavalóverseny, mely 
hagyománnyá vált iskolánk életében, mél-
tán rácáfolt erre: 5 iskola 55 diákja (3 kor-
csoportban 5-6. osztály, 7-8. osztály és kö-
zépiskola) vett részt a rendezvényen. 

A régi költõk (Petõfi Sándor, Arany 
János, Csokonai Vitéz Mihály, stb.) nagy 
versei mellett idén felcsendültek a kortárs 
költõk alkotásai is.

A diákok, kicsik és nagyok egyaránt, 
biztos szövegtudással érkeztek, így jobban 
tudtak figyelni az elõadásmódra, a hang-
súlyozásra. A színvonalas verseny miatt a 
zsûrinek nagyon nehéz dolga volt. A he-
lyezések mellett még több különdíj is ki-
osztásra került. 

Helyezések, 5-6. osztály: 1. Szikora 
Szilvia Tiszaföldvár, 2. Kiss Helga Martfû, 
Nagy Liza Tiszaföldvár, 3. Melis Eszter 
Martfû. Különdíj: Búcsús Klaudia Cibak-
háza, Dengi Martin Rákóczifalva, Somogyi 
Rebeka Martfû.

7-8. osztály: 1. Kiss Donát Márk Martfû, 
2. Lakatos Gabriella Cibakháza, 3. Kertész 
Éva Cibakháza. Különdíj: Filó Nikolett 
Cibakháza.

Középiskola: 1. Földi Dominika Martfû, 
2. Máté-Lichtfusz Evelin Martfû, 3. Czim-
rák Annamária Martfû. Különdíj: Dóka 
Eszter Martfû, Rékasi Ágnes Martfû.

Felkészítõ tanárok és a zsûri tagok mun-
káját ezúton is köszönjük. Felkészítõ ta-
nárok: Vatai Zsigmondné, Köntés Anikó, 
Kovács László, Ambrus János, Romhányi 
Annamária, Drávai Mária, Csomorné Fü-
löp Mária. Zsûri tagok: Gonda Istvánné, 
Kengyel Éva, Sólyom Dezsõné, Csernus 
Gyuláné, Köntés Anikó, Székácsné Tálas 
Gabriella, Donkó Ágnes. 

Köszönet a verseny szervezõinek, Bá-
nyász Beátának és a középiskolai humán 
munkaközösség minden tagjának. A ver-
senyzõknek és felkészítõ tanáraiknak gra-
tulálunk!

Donkó Ágnes tanár, zsûritag
 Amikor szeptember elsõ hetében az éves 

tennivalókat számba vettük a végzõs diá-
kokkal, december 10. , a szalagavató bál ide-
je nagyon távolinak tûnt.

A ballagtató tanulók megrendelték a sza-
lagokat és kitûzõket, melyek meg is érkeztek 
idõben, a táncpróbák is elkezdõdtek. Heti 
egy vagy két alkalommal volt miénk az 
iskola tornaterme, a tánctanár pedig fiatalos 
lendülettel, sok humorral és nagy kitartással 
finomította a táncosok mozdulatait. Ezek az 
elõkészületek ébresztettek rá bennünket, 
hogy közeledik az idõ. Egyre több szó esett  
ruhákról, táncról, meghívókról.

December 10.-én a 12.B, 12:C és 2/12 
osztály és osztályfõnökeik Halász Kornélia, 
Borbély Istvánné és Czere Edit voltak az est 
fõszereplõi. Az ünnepélyes bevonulást a bú-
csúzás követte. Búcsúzott a ballagtatók 
nevében Földi Alexandra, a ballagók ne-

A következõ hónapokról még csak elkép-
zeléseink vannak. Vannak céljaink, amiket 
el szeretnék érni, és vannak álmaink, 
vágyaink amiket meg szeretnénk valósítani, 
de ezek nem naptári évhez kötöttek. 

Közeleg a Kultúra Napja, a nyolcadiko-
sok pályaválasztásának ideje, a farsangi mó-
kás délután megtartása (február 11.), a Va-
lentin-nap, a félévzárás.

A legfontosabb minden diák számára, 
hogy a félévi bizonyítványa olyan legyen, 
amilyet szeretne. Ehhez kíván iskolánk min-
den tanulójának kitartást a 2011-es évre és a 
tavalyi együttmûködésért köszönetünket 
fejezzük ki minden diáknak, szülõnek, tá-
mogatónak és kollégáinknak!

Köszönetet mondunk a kollégáknak, a 
szülõknek, a támogatói jegyek megvásárló-
inak és minden kedves segítõnknek, hogy a 
mesejáték sikeréhez hozzájárultak: Az 
általános iskola konyhája, Bánóczi Tamás és 
neje, Biacsi Péter Pálné, Borbély István - 
Compnet Informatikai Kft., Bozorádi János, 
Csík Zoltánné, Damjanich János Általános  

DAMI HÍREK

Damjanich szavalóversenyIskola, Gimnázium Szakképzõ Iskola és 
Kollégium, COOP Szolnok Kereskedelmi 
Zrt. - ABC - Május 1. út, Dávidné Kecse 
Tímea, Deszán Kft. - Szántóné Herczeg 
Klára, Goods Market - Sztretye Andrea, 
Herbály János, Hoksári Béla - Soldiers 
American Football Club, Hornyák Miklós 
és Horváth Irén, Iglódiné Mészáros Ágnes, 
Ili Textilház, Jakab Józsefné, Jakab Tímea, 
Játékvár Óvoda és Bölcsõde, Juhász - Fekete 
Erzsébet, Kovács Attila, Kovács Zsolt egyé-
ni vállalkozó, Martfû Város Önkormány-
zata, Melis Pékség, Mesterné Posta Margit,  
Mészárosné Nagy Katalin, Nagyné Varga 
Orsolya, Penta Print Nyomdaipari Kft., 
Poliker Kft. - Tóth Károlyné, Sági István 
országgyûlési képviselõ, Szegedi Ferenc, 
Szekeres Andrea, Szekeres Henrietta, Sze-
keres Mónika Gizella, Szigligeti Színház, 
Szilver Táncmûvészeti Nonprofit Kft., 
Szülõi Munkaközösség, Takács László - 
Elektron Shop, Településellátó Szervezet, 
Tisza Takarékszövetkezet - Tiszaföldvár, 
Városi Mûvelõdési Központ és Könyvtár, 
Zöld Novum Kft. - Nagy Sándor.

Szalagavató vében pedig Kalamár Adrienn és Szabó 
Kitti. Vigh Brigitta és Tarjányi Nóra dallal 
fejezte ki érzéseit, gondolatait. A várva várt 
pillanat, a szalagtûzés is elkövetkezett. A kék 
szalagon a 2007-2011 évszámok és is-
kolánk neve szerepel. Minden tanuló egy is-
kolai kitûzõt is kapott Damjanich arc-
képével.

A szalagtûzés után a végzõsök eltáncol-
ták a bécsi és angolkeringõt. A fényképezõ-
gépek és kamerák kíváncsian keresték a 
legszebb pillanatokat, a nézõtéren pedig 
büszke szülõk, hozzátartozók élvezték a mû-
sort.

A meghatódás pillanatait a szórakozás 
váltotta fel. A vendégek éjfélig élvezhették a 
zenét és táncot.

Reméljük, mindenkinek emlékezetes pil-
lanatokat szereztünk és mindenki jól érezte 
magát.

Borbély Istvánné, Czere Edit
Halász Kornélia végzõs osztályfõnökök

Iskolakarácsony

2010 decemberében, az utolsó tanítási napon 
hangulatos összejövetellel zártuk az évet.

A tornatermünk jelképesen egy családdá tette 
az osztályokat, és megérkeztek a betlehemezõk 
is. A szereplõk a 9. és 10. évfolyamból kerültek 
ki, mûsorukkal felidézték a régi hagyományokat. 

A karácsonyfa alatt meglepetés ajándékcso-
mag várta mindegyik osztályt. Az elsõ félévben 
kiemelkedõ teljesítményt nyújtó tanulók és osz-
tályközösségek örömmel vették át az igazgatói 
dicséretüket.

Dicséretet kaptak a diákok sporteredmé-
nyeikért, tanulmányi versenyeken való eredmé-
nyes részvételükért, ünnepi mûsorokon történõ 
szereplésükért, karácsonyi tanteremdíszítésért.

Énekkarunk hangszeres kíséretû énekszámai 
zárták a rendezvényt.
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Hagyományteremtõ céllal harmadik 
éve köszönti ünnepélyes keretek között a 
város legeredményesebb fiatal sportolóit 
Martfû Város Önkormányzatának Kép-
viselõ-testülete. December 9-én 32 fiatal 
vehetett át tárgyjutalmat, amiért orszá-
gos, vagy nemzetközi szinten jelentõs 
eredményt ért el 2010-ben. Edzõiket, fel-
készítõ tanáraikat is köszönthettük az 
évértékelõ sportrendezvényen.

– Sok összetevõje lehet, hogy egy város, 
egy település mirõl híres: milyen üzemei 
vannak, milyen az építészeti, természeti 
környezete, milyen szellemi képességû em-
bereket tudott adni a városnak, az országnak, 
a világnak. Híres lehet egy település a sport-
tevékenységérõl is.

– Martfûn mindig kiemelt jelentõsége 
volt a sportéletnek. Volt idõszak, amikor a 
csapatsportágakban jeleskedtünk. Az utób-
bi idõben elsõsorban egyéni sportokban ér-
nek el fiataljaink olyan kimagasló eredmé-
nyeket, amelyeket számon kell tartanunk, 
amelyeket adott esetben a sporttörténet is 
számon fog tartani – köszöntötte a fiatal 
sportolókat dr. Urbán-Szabó Béla alpolgár-
mester. Elismeréssel szólt azokról a sporto-
lókról, akik a legeredményesebbekkel e-
gyütt edzenek, versenyeznek. – Sokaság kell 
ahhoz, hogy kevesek ki tudjanak tûnni, és ti  
vagytok azok, akik itt, a martfûi fiatalok kö-
zött kitüntetett figyelmet érdemeltek a te-
vékenységetekkel.

– Nagy öröm számunkra, hogy egy ilyen 
kis település ilyen sok tehetséges sportoló 
fiatallal büszkélkedhet. Természetesen ez a 
ti képességeiteknek is köszönhetõ, de nem 
utolsósorban a szülõk, a felnõttek anyagi és 
felelõsségvállalásának és bíztatásának is. 
Bízom abban, hogy a sport iránt való sze-
retet és alázat továbbra is megmarad ben-
netek, továbbra is így tudunk örülni és ilyen 
nagyszámú fiatalt tudunk ezen a december 
eleji napon köszönteni – hangsúlyozta Tar-
jányiné Tasnádi Edit, a képviselõ-testület 
mûvelõdési, oktatási, sport, civil- és egyházi 
kapcsolatok bizottságának vezetõje.

Szent-Györgyi Albert gondolatait idézte:
„A sport elsõsorban szellemi fogalom. 

Egy sportcsapat a társadalomnak kicsinyí-
tett képe, a mérkõzés az életért való nemes 
küzdelem szimbóluma... A sport a játék alatt 
tanítja meg az embert rövid idõ alatt a 
legfontosabb polgári erényekre: az össze-
tartásra, az önfeláldozásra, az egyéni érdek 
teljes alárendelésére, a kitartásra, a tettre-
készségre, a gyors elhatározásra, az önálló 
megítélésre, az abszolút tisztességre, és min-
denekelõtt a "fair play", a nemes küzdelem 
szabályaira.”

A 32 sportoló fiatal a díjátadón ismer-
tetett számos megyei és országos eredménye 
közül csak a legkiemelkedõbbek említésére 
szorítkozom.

Elsõként a Martfûi Úszó- és Triatlonklub 
legsikeresebb versenyzõi vehették át az elis-
merésül szolgáló emléktárgyat. Edzõik: 
Balogh József és Botka Tibor.

Bácsmegi Boglárka 2010-ben csapattár-
saival triatlon váltó országos bajnokságon 

Fülöp Fanni triatlon országos ranglista 
versenyen 2., országos triatlon diákolimpián 
6., aquatlon országos bajnokságon 7., triat-
lon országos bajnokságon 8. helyet ért el. 
Hornyák Döme négy éve a Martfûi Úszó- és 
Triatlon Klub tagja, egyben legeredménye-
sebb sportolója. 2010-ben, triatlon és aqua-
tlon sportágakban háromszoros országos 
bajnok lett. Kovács Levente triatlon váltó 

Országos és nemzetközi sikereket elért fiatal sportolóink

2. helyezést, aquatlon országos bajnok-
ságon egyéniben 3. helyezést ért el. Bács-
megi Vivien országos duatlon diákolimpiai 
3., duatlon országos bajnoki 5. hellyel büsz-
kélkedhet. Botka Anikó triatlon váltó or-
szágos bajnokságon 2. helyezést ért el. Csa-
tó Balázs országos aquatlon versenyen 
egyéniben 7., csapatban 1. helyen végzett. 

országos bajnokságon 
ért el 2. helyezést. Ko-
vács Vivien szintén tria-
tlon váltó országos baj-
nokságon volt a legered-
ményesebb, 2. helyet ért 
el. Németh Csaba tria-
tlon váltó országos baj-
noki 2., duatlon országos 
bajnoki 4. és aquatlon 
országos bajnoki 8. he-
lyekkel büszkélkedhet.

Balogh Bence  és 
Balogh Máté a Tiszaúj-
városi TVK-Mali Tria-
tlon Klub tagjai. Több 
éve triatlon korosztályos 
válogatottak. Az idei Eu-
rópa-bajnokságon mind-
ketten tagjai voltak a 
magyar junior váloga-
tottnak. Bence az íror-
szági Triatlon Európa-
bajnokságon és a buda-
pesti Triatlon Világbaj-
nokságon, korosztá-
lyában a legjobb ma-
gyarként szerepelt. Szá-
mos nemzetközi és or-
szágos dobogós helye-
zést gyûjtöttek az elmúlt 
évben is.

Vass Tibor gerelyha-
jításban ért el országos 
egyéni elsõ helyet, csa-
patával pedig a 3. helyen 
végzett. A tizennyolc 
éves martfûi fiatal más-
fél éve ûzi a gerelyha-
jítást a Szolnoki MÁV 
SE igazolt versenyzõ-
jeként. Edzõje: Majer-
csik László.

Karate sportban is 
tovább folytatták siker-
sorozatukat a martfûi 
fiatalok. Ezt bizonyítja 
Müller Anita magyar 
válogatott tagsága, ma-
gyar bajnoki 1. helyezé-

se, Szûcs Ádám magyar válogatott tagsága, 
magyar bajnoki 2. helye, Jelenfi Róbert ma-
gyar válogatott tagsága és  Európa Kupa 3. 
helyezése, Frigyes Csaba magyar bajnoki 3. 
helye, Báthori Barnabás magyar bajnoki 2. 
helyezése, Iglódi Gergõ horváth bajnoki 
aranyérme, Budai Attila Botond országos 
bajnokságon elért 1. helye, Tigyi Bence  
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Hajnal Tamás hazai és nemzetközi 
erõsember viadalokon egyaránt számos 
elsõ helyet tudhat magáénak. Rendre az 
élmezõnyben végez az összetett verse-
nyeken is, ahol a nála nagyobb súlyúak-
kal együtt versenyez. A húszéves martfûi 
fiatalember nevét gyorsan megtanulták 
az erõsember sport nemzetközi képvi-
selõi. December 19-én, az Ukrajnában 
megrendezett, 105 kg-os erõsember világ-
bajnokságon 7. helyezést ért el.

Tizenhárom ország 105 kg-ot meg nem 
haladó súlyú, legjobb versenyzõi mérték 
össze erejüket, kitartásukat Kijevben. Egy-
kezes nyomás, autóval guggolás, farönk 
nyomás, kamionhúzás ülve, kõgolyó pako-
lás és egy másik versenyzõ farönkkel való 
eltolása követték egymást a több ezer nézõt 
vonzó versenyen. Számos kamera kereszt-
tüzében folyt a különbözõ súlyokkal való 
küzdelem, amit a televíziónézõk is figye-
lemmel kísérhettek az Eurosport csatornán.  

Hajnal Tamás elégedett a kijevi verse-
nyen való szereplésével, a legfiatalabbként 

elért hetedik helyezésével. Ezúton is kö-
szöni mindenki segítségét, aki hozzájárult a 
világbajnokságon való részvételéhez, kie-
melten Martfû Város Önkormányzata, a 
Martfû Termál SPA és a Húskuckó támo-
gatását.

Most alapoz, készül az idei komolyabb 
magyar versenyekre, az országos bajnok-
ságra, a németországi világkupára és a de-
cemberben, Kínában megrendezésre kerülõ 
világbajnokságra.

A martfûi erõsemberek felkészülé-
séhez kiváló helyszínt biztosít az a fitnesz-
terem, amit december 1-jétõl, a volt Már-
tírok úti iskolaépületben üzemeltet 
Hajnal Tamás. A klub megnyitóján elisme-
réssel szólt dr. Bakonyi Péter, az önkor-
mányzat, a településellátó szervezet a sport-
létesítmény kialakításához nyújtott támoga-
tásáról, szponzorai és barátai segítségérõl. A 
szükséges helyiségeket a településellátó 
szervezet újította fel és adja bérbe a fitnesz-
terem, termek mûködtetéséhez, a gépeket 
Hajnal Tamás vásárolta.

December 11-én, Budapesten rendezték 
meg az Erste Bank Teremlabdarúgó Baj-
nokság országos döntõjét. Tizenkét csapat 
részvételével zajlottak a mérkõzések.

Martfûrõl a Fehér Delfin csapat jutott 
tovább, és vett részt a döntõn. Sportolóink 
az elõkelõ negyedik helyezéssel térhettek 
haza – tájékoztatott Szõke Ferenc szervezõ.

* * *
A sportolók és a közönség körében is 

töretlen a népszerûsége a Szilveszter Kupa 
teremlabdarúgó bajnokságnak. December 
30-án 18 csapat részvételével zajlottak a 
mérkõzések. Közel 300 szurkoló izgulta 
végig az egész napot, a kiváló hangulatú, 
izgalmas mérkõzéseket.

Helyezések: 1. Fehér Delfin, 2. Isme-
retlen, 3. P.F.F. A legjobb kapusnak járó 
különdíjat Kozák Ferenc (Ismeretlen) 
vehette át. A gólkirály címet Balaneszku 
Dániel (P.F.F.) érdemelte ki.

 

Világbajnoki 7. hely, fitneszterem, erõsember verseny A fitnesztermet Tarjányiné Tasnádi Edit, 
az önkormányzat mûvelõdési, oktatási, 
sport, civil- és egyházi kapcsolatok bizott-
sága vezetõje nyitotta meg. – Furcsa érzés itt  
állni, hiszen öt éve még itt volt az iskola 
tanári szobája, másrészt jó látni, hogy nem 
állnak üresen ezek a termek, újból élet tölti  
be a korábban 22 évig iskolaként funkcio-
náló épületet – hangsúlyozta.

Minden sportolni vágyó elõtt nyitva áll a 
fitneszterem, ami, az elsõ hónap tapasz-
talatai alapján, igen népszerû a helyi fiatalok 
körében. 

Az erõsember sport további népszerûsí-
tésében is jelentõs szerepet szán a klub mû-
ködtetésének Hajnal Tamás. 

Február 11-én, pénteken, 15 órától me-
gyei erõsember versenyt szerveznek a fit-
neszklubban. A Kürti László emlék-
versenyen két korcsoportban indulnak a 
versenyzõk, köztük az egyre sikeresebb 
martfûi sportolók. Bíróként Hrozik Gábor, 
Magyarország legerõsebb embere segéd-
kezik a verseny lebonyolításában.

Minden érdeklõdõt várnak a szervezõk.
Herbályné

A fitneszterem
megnyitóján

Hajnal Tamás
a kijevi világ-
bajnokságon 

szlovák bajnokságon elért 1. helye, Hoff-
mann János szlovák bajnoki 3. helye. Ed-
zõik: Búzás Gábor és Pethõ Krisztián.

Borbély Bence és Rómer Benjamin a 
kenu sportban ér el évek óta országos és 
nemzetközi sikereket. Mindkettõjük 2010. 
évi eredménylistáján országos és magyar 
bajnoki 1., 2. helyek sorakoznak. Elért ered-
ményeik alapján ifjúsági válogatottak. Ed-
zõjük: Tóth-Urbán Tamás.

Despotov Dániel a tenisz sportágban 
jeleskedik. Korcsoportjában több országos 
1. helyezést ért el az elmúlt évben. Felké-
szítõ edzõje Bakos László. 

Kiss Donát Márk és Arlett Vanda a sakk 
sportban teljesítettek kiemelkedõen. Donát 
országos sakktornán 2. helyezést, Vanda 3. 
helyezést ért el. Felkészítõjük: Szilágyi 
Dezsõ.

Hegedûs Lilla és Sági István Balázs a 
versenytánc sportban jeleskednek: orszá-
gos bajnokságokon, diákolimpián, junior és 
ifi D latin és standard táncokban egyaránt 

számos 1. 2. helyezést értek el. Felkészítõ-
jük: Püspöki Dávid táncpedagógus.

Kis Violetta és Hegyes Bertalan többszö-
rös magyar bajnok versenytáncosok 30 ver-
senyen vettek részt 2010-ben. A magyar 
válogatott keret tagjai, sorra nyerik a magyar 
bajnokságokat, immár ifiként. Õk képvisel-
hetik hazánkat az Európa- és Világbajnok-
ságokon. Torontóban, az Ifi Tíztánc Világ-
bajnokságon a kiváló, 19. helyen végeztek. 
Linzben, az Ifi Latin Világbajnokságon 39. 
helyet értek el. Edzõik: László Csaba és 
Tóth Orsolya.

A Modern Táncmûhely az elmúlt évi Or-
szágos Junior Táncmûvészeti Fesztiválon, 
modern balett kategóriában 1. helyezést ért 
el. Tanár, koreográfus Nyolczas Kinga 
táncmûvész, táncpedagógus.

Nagy Kitti és Kardos Brigitta, a Dalma 
Dance Club tagjaiként az Országos Modern-
tánc Kupasorozat serdülõ duó kategóriá-
jában 1. helyen végzett. Felkészítõ tanáruk 
Szekeres Andrea.                     Herbályné
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Milliós támogatás egy helyi kezdeményezésre

December 15-én lezárult a Heineken 
Hungária Zrt. 2010. évi jótékonysági 
programja. A három támogatható mart-
fûi projekt, a Hunyadi út fásítása, a város 
virágosítása és a bányagödör fásítása kö-
zül, az utóbbi kapta a legtöbb internetes 
szavazatot.    

A Heineken Hungária Zrt. 2008-ban 
indította el a város civil kezdeményezéseit 
támogató programját „Heineken Hungária 
Martfûért” címmel, ezzel is hangsúlyozva, 
hogy a cég számára mindig is kiemelten 
fontos volt a társadalmi felelõsségvállalás és 
a helyi közösségek támogatása.

A társaság, mint Martfû város felelõs 
nagyvállalata harmadik éve segíti elõ egy-
egy olyan helyi projekt megvalósulását, 
amelyet a városlakók leginkább magukénak 
éreznek. A program támogatói egy erre a 
célra létrehozott weboldalon (www. 
heinekenmartfuert.hu) adhatták le szava-
zataikat, amelyek összesítése alapján eldõlt, 
melyik kezdeményezés nyeri el a milliós 
támogatást. Az elmúlt két évben a Portyázó 

December 21-én 
ünnepélyes keretek között 

adták át a cég képviselõi a 
martfûi szavazók által 
választott célra szánt 

összeget 

Porontyok Alapítvány és a Jó Reménység 
Klub Egyesület örülhetett a felajánlott ösz-
szegnek, most pedig a volt bányagödör fá-
sítására fordíthatja az önkormányzat.

A város nyugati részén, a Móricz Zsig-
mond út és a Tüzép út között fekvõ bánya-
gödör fásítására fordítható összegnek 
köszönhetõen, amellett, hogy hangulato-
sabbá válik ez a terület, a fásítás jelentõsen 
javít a Tisza-part állatvilágának életkörül-
ményein is.  

A szervezõk köszönik mindenkinek a 
folyamatos figyelmet, a leadott szavaza-
tokat. A cég tájékoztatása alapján 2011-ben, 
megújult formában, tovább folytatódik a jó-
tékonysági program.                  Herbályné

Mindenki karácsonya képekben
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Martfû Város Önkormányzatának Havilapja

Kedves Látogatóink!

Tájékoztatjuk Önöket, hogy a Martfû 
Városi Mûvelõdési Központ és Könyvtár 
belsõ tereinek felújítási munkálatai 2011. 
január 18-tól március 31-ig tartanak.

A rekonstrukció során megújulnak a bel-
sõ közlekedési terek, mosdók, ajtók, a pódi-
umterem és a terasz. Biztosított lesz az 
intézményben a mozgáskorlátozottak közle-
kedése. Új információs rendszer és számos 
audiovizuális eszköz segíti majd a tájékoz-
tatást. A pályázatból megújuló aszalok, 
székek, korszerû, kényelmes bútorzat várja a 
látogatókat. 

Február 8. kedd, 9.45 óra:
Mozart: Figaro házassága 
A Szolnoki Szimfonikus Zenekar kon-

certje 
A középiskolai filharmónia bérletso-

rozat elõadása 
Február 16. szerda, 14 óra: 
Mesevetélkedõ – területi forduló 
A szolnoki Napsugár Gyermekházzal 

közös szervezésben 

2011. január 21-én, pénteken 18.00 
órakor:

ÜNNEPI MEGEMLÉKEZÉS

a Magyar Kultúra Napja alkalmából

a Városháza házasságkötõ termében.

(Martfû, Szent István tér 1.)

Köszöntõt mond és a „Martfû város 
kultúrájáért” plaketteket átadja:

Dr. Kiss Edit, Martfû város polgár-
mestere

Ünnepi mûsor: 

„S merre zúgnak habjai Tiszának, 
Dunának…” – Hegedûs D. Géza színmû-
vész irodalmi estje

A rendezvény támogatója: TÁMOP 
Tudásdepó-Express

Elkezdõdik a mûvelõdési központ belsõ rekonstrukciója

Intézményünk ez idõ alatt részlegesen 
mûködik.

Program- és helyszínváltozásainkról 
folyamatosan értesítjük Önöket, és szemé-
lyesen is tájékozódhatnak földszinti infor-
mációs irodánkban.

Megértésüket és türelmüket elõre is kö-
szönjük. Bízunk abban, hogy áprilistól mo-
dern, korszerû intézményben várhatjuk 
Önöket.

Asztalos Árpádné
igazgató

A Martfû Magazin következõ lapszámában 
részletesen beszámolunk a felújítási tervekrõl, 
munkálatokról.

Magyar Kultúra Napja 2011.

Februári programok

6 részes önértékelési szeminárium
Mit jelent a helyes önértékelés? Milyen 

módszerek segítenek ehhez? Hogyan is-
merhetjük fel, hogy önértékelési zavaraink 
vannak? Mi az, hogy énkép, és mi a szoci-
ális tükör? Féreg szindrómában, vagy „csu-
pa napsugár” kórban szenvedünk? Vagy 
éppen rendben van az önértékelésünk, és 
ezt szeretnénk tovább erõsíteni?

Ha ezek a kérdések izgalmasan hang-
zanak, akkor jöjjön el az Életmóddal az 
Egészségért Alapítvány és a Martfûi 
Lélek és Élet Klub által szervezett Önér-
tékelési szemináriumra, 2011. január 20-
tól február 24-ig, csütörtök este 17 órán-
ként a Martfûi Mûvelõdési Központba.

ÖN értékes! Mi megmutatjuk! Jöjjön el!
A belépés díjmentes!

Te jóban vagy magaddal? 

Az Ádám Jenõ
Mûvészeti Iskola
martfûi tagozatának 
karácsonyi
hangversenyén
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